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Protokół Nr LXV/24  

sesji Rady Miejskiej w Kazimierzu Dolnym  

w dniu 29 lutego 2024 r. w godz. 15:00 - 16:46  

w sali Gminnego Zespołu Szkół w Kazimierzu Dolnym 

Obecni Radni Rady Miejskiej: 

1. Jarosław Borychowski 

2. Leszek Dołęga 

3. Magda Grabczak 

4. Piotr Guz 

5. Janusz Kowalski 

6. Damian Miroński 

7. Renata Mokijewska 

8. Krzysztof Nieradka 

9. Justyna Olejarz 

10. Mirosław Opoka 

11. Jakub Pruchniak 

12. Ryszard Rybczyński 

13. Magdalena Sapała 

14. Kamil Seroka 

15. Ewa Wolna 

Ad. 1. Otwarcie obrad 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący Rady Miejskiej: Dzień dobry Państwu, witam Państwa bardzo 

serdecznie. Jak zwykle w dniu dzisiejszym, czyli 29 lutego 2024 roku otwieram LXV sesję Rady 

Miejskiej w Kazimierzu Dolnym. Serdecznie witam Państwa Radnych, tak licznie przybyłych dzisiaj,  

w komplecie. Witam Pana Burmistrza, Pana Zastępcę Burmistrza, witam Panią Mecenas, Panią Skarbnik, 

Panią Sekretarz, Witam Panią Kierownik OPS, pracowników Urzędu, witam przybyłych gości, witam 

wszystkich Państwa, którzy oglądacie nas dzisiaj przy swoich odbiornikach. 

Proszę Państwa Radnych o potwierdzenie obecności na tabletach. 

Lista obecności Radnych oraz lista obecności gości stanową załączniki do protokołu. 

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Proszę państwa, zarówno Pan Burmistrz, jak i Państwo Radni 

otrzymaliście porządek dzisiejszej sesji. Czy ktoś z Państwa chciałby coś wnieść lub zdjąć z porządku 

obrad? Nie widzę zgłoszeń, proszę Państwa o przegłosowanie porządku obrad dzisiejszej sesji. 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie porządku obrad. 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Jarosław Borychowski, Leszek Dołęga, Magda Grabczak, Piotr Guz, Janusz 

Kowalski, Damian Miroński, Renata Mokijewska, Krzysztof Nieradka, Justyna Olejarz, Mirosław Opoka, 

Jakub Pruchniak, Ryszard Rybczyński, Magdalena Sapała, Kamil Seroka, Ewa Wolna 

 

Porządek obrad LXV sesji Rady Miejskiej:  

1. Otwarcie obrad 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu Nr LXIV/24 sesji Rady Miejskiej 

4. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej i Przewodniczących Komisji 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza 

6. Interpelacje i zapytania Radnych 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

8. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze, usługi opiekuńcze w formie usług sąsiedzkich oraz specjalistyczne usługi opiekuńcze,  
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z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich 

pobierania 

9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz Dolny” Pani Bożenie 

Próchniak 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz Dolny” Pani Mariannie 

Dzikowskiej 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz Dolny” Pani Ewie 

Wolnej 

12. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz Dolny” Panu 

Henrykowi Wasiłkowi 

13. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz Dolny” Panu 

Waldemarowi Wójcikowi 

14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz Dolny” Panu 

Waldemarowi Krukowi 

15. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz Dolny” Panu 

Andrzejowi Plewickiemu 

16. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz Dolny” Panu 

Edwardowi Skoczowi 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2027 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy na rok 2024 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyłączenia z obszaru objętego sporządzeniem miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru gminy Kazimierz Dolny, w obrębach: Bochotnica, 

Parchatka, Zbędowice terenu działek nr ewid.448/1, 448/2, 492/3, 492/4, 493/8, 493/11, 869/6 

położonych w obrębie Parchatka 

20. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek o nr ewidencyjnych 448/1, 448/2, 492/3, 492/4, 493/8, 493/11, 869/6 

położonych w gminie Kazimierz Dolny, obręb Parchatka 

21. Podjęcie uchwały w sprawie wyłączenia z obszaru objętego sporządzeniem miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru gminy Kazimierz Dolny, w obrębach: Bochotnica, 

Parchatka, Zbędowice terenu działki nr ewid. 327/1 położonej w obrębie Bochotnica 

22. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działki o nr ewid. 327/1, położonej w obrębie Bochotnica, w gminie Kazimierz Dolny 

23. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych 

niezabudowanych położonych w Kazimierzu Dolnym przy ul. Krzywe Koło, oznaczonych numerem 

ewid. 875 oraz numerem ewid. 876, stanowiących własność Gminy Kazimierz Dolny 

24. Sprawozdanie dotyczące wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach i przedszkolu prowadzonych przez gminę Kazimierz Dolny w 2023 r. 

25. Zakończenie obrad 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu Nr LXIV/24 sesji Rady Miejskiej 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Przechodzimy do kolejnego punktu dzisiejszej sesji, punktu 3 - 

przyjęcie protokołu z LXIV sesji Rady Miejskiej w Kazimierzu Dolnym.  

Proszę o kworum i zagłosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z LXIV sesji Rady Miejskiej. 

 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu Nr LXIV/24 sesji Rady Miejskiej. 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (14) Jarosław Borychowski, Leszek Dołęga, Magda Grabczak, Piotr Guz, Damian 

Miroński, Renata Mokijewska, Krzysztof Nieradka, Justyna Olejarz, Mirosław Opoka, Jakub Pruchniak, 

Ryszard Rybczyński, Magdalena Sapała, Kamil Seroka, Ewa Wolna WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Janusz 

Kowalski 

 Rada Miejska przyjęła Protokoł Nr LXIV sesji Rady Miejskiej. 
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Ad. 4. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej i Przewodniczących Komisji 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Przechodzimy do punktu 4 - informacje przewodniczącego Rady 

Miejskiej i przewodniczących komisji. Pozwólcie Państwo, że odczytam informację Przewodniczącego 

Rady Miejskiej dotyczącą korespondencji. 

Radny Janusz Kowalski wystąpił z wnioskiem o wprowadzenie do porządku obrad najbliższego 

posiedzenia Komisji Budżetu punktu dotyczącego tak zwanego wniosku rolnego opracowywanego 

projektu planu dla części obszaru Kazimierza Dolnego w obrębie Parchatka, Zbędowice, Bochotnica. 

Wpłynęła również interpelacja Janusza Kowalskiego, na którą burmistrz udzielił odpowiedzi, dotycząca 

przedstawienia informacji na temat działań, jakie burmistrz podjął w związku z pismami otrzymanymi  

z Departamentu Nieruchomości i Infrastruktury Wsi. 

Do przewodniczącego Rady Miejskiej oraz do wiadomości radnych wpłynęło pismo mieszkańca 

miejscowości Okale dotyczące poprawy nawierzchni drogi prowadzącej do jego posesji. Pismo zostało 

przekazane do burmistrza z prośbą o przygotowanie dla radnych informacji na temat wyboru inwestycji 

drogowych planowanych do wykonania w sołectwie Mięćmierz Okale. Na podstawie odpowiedzi 

burmistrza przygotowałem pismo dla mieszkańca. 

Pani Magdalena Sapała, radna Rady Miejskiej złożyła pismo do radnych o zajęcie się tematem 

zaadaptowania budynku po Społecznej Szkole Podstawowej w Skowieszynku na przedszkole gminne. 

Od wojewody Lubelskiego wpłynęło rozstrzygnięcie nadzorcze stwierdzające nieważność uchwały  

nr LXIV/436/24 Rady Miejskiej w Kazimierzu Dolnym z dnia 25 stycznia 2024 r. w sprawie 

szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze, usługi opiekuńcze w formie 

usług sąsiedzkich oraz specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

Wpłynęło też pismo mieszkanki Kazimierza Dolnego z prośbą o ponowne zajęcie się sprawą dotyczącą 

działki 801/17 położonej w Kazimierzu Dolnym przy ulicy Sadowej. 

Wszystkie pisma są dostępne dla Państwa Radnych w systemie eSesja, Informator Biura Rady. 

Proszę teraz przewodniczących komisji, czy chcą zabrać głos, proszę pan przewodniczący Komisji 

Budżetu Piotr Guz, proszę. 

 

Piotr Guz Przewodniczący Komisji Budżetu (…): Dzień dobry Państwu. Komisja Budżetu spotkała się na 

wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Miejskiej w dniu 21 lutego bieżącego roku i zajmowała się 

opiniowaniem projektów uchwał dzisiejszego posiedzenia. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Dziękuję bardzo. Inne komisje. Proszę Komisję Edukacji. 

 

Ewa Wolna Przewodnicząca Komisji Edukacji (…): Dziękuję bardzo. Komisja Edukacji spotkała się  

12 lutego, zajmowała się opiniowaniem wniosków o nadanie tytułu „Zasłużony dla Gminy Kazimierz” 

oraz zapoznała się ze sprawozdaniem o zarobkach pracowników oświaty w ubiegłym roku. Dziękuję 

bardzo. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Dziękuję bardzo. Proszę, Komisja Zdrowia. 

 

Piotr Guz Wiceprzewodniczący Komisji Zdrowia (…): Komisja Zdrowia również spotkała się na 

wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Miejskiej w dniu 21 lutego i zajmowała się również opiniowaniem 

projektów uchwał dzisiejszej sesji. Dziękuję. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Dziękuję bardzo. Proszę Komisja Rewizyjna. 

 

Jakub Pruchniak Przewodniczący Komisji Rewizyjnej: Na wspólnym posiedzeniu 21 lutego, natomiast 

zajmowała się opiniowaniem tylko wniosków „Zasłużony dla Gminy Kazimierz Dolny”. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Dziękuję bardzo. Czy inne komisje jeszcze chciałyby zabrać głos? 

Przedstawiciele komisji? Nie widzę, nie słyszę. Dziękuję bardzo. 
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Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza 

Ad. 6. Interpelacje i zapytania Radnych 

Ad. 7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Przechodzimy do kolejnego punktu, punktu 5. Sprawozdanie 

działalności burmistrza. Proszę bardzo, Panie Burmistrzu. 

 

Artur Pomianowski Burmistrz: Dzień dobry. Witam Państwa serdecznie. Odczytam teraz sprawozdanie  

z realizacji zadań w okresie od 25 stycznia 2024 r. do 29 lutego b.r. 

Z zakresu nieruchomości gminnych: 

- dostawa i montaż klimatyzatorów ściennych w budynku OSP Rzeczyca, kwota 16 236 zł, wykonawca 

Erkul Tomasz Kręgiel, 

- zlecono zakup drzwi wewnętrznych do budynku OSP Bochotnica, kwota 1398 zł brutto, 

- ogłoszono przetarg ustny nieograniczony na najem miejsc handlowych w Kazimierzu Dolnym przy 

ulicy Browarnej. Przetarg obejmuje jeden stragan. Dopowiem od siebie, że dotyczy to akurat tego 

miejsca, które nie zostało wylicytowane w poprzednim przetargu. 

- ponadto zawarto 5 umów najmu na udostępnienie miejsc handlowych w Kazimierzu Dolnym przy ulicy 

Browarnej. Łączna kwota najmu to 43 136,10 zł brutto miesięcznie. 

- ponadto zawarto 4 umowy najmu na udostępnienie miejsc handlowych w Kazimierzu Dolnym. 

Łączna kwota najmu 7049,40 zł miesięcznie. 

Z zakresu inwestycji gminnych: 

- w dniu 31 stycznia zostały zamontowane 4 radarowe wyświetlacze prędkości w miejscowości Parchatka 

oraz Skowieszynek, 

- 1 lutego zakończył się montaż zabudowy meblowej w pomieszczeniach kuchni i korytarza w budynku 

świetlicy w miejscowości Parchatka. Koszt zleconych prac wyniósł 22 070 zł. 

- w dniu 5 lutego wybrano wykonawcę zadania pod nazwą wykonanie dostawa montaż znaków 

drogowych na terenie gminy Kazimierz Dolny. Podpisano umowę na realizację zadania z wykonawcą 

Zakład Usług Drogowych Drogznak Jolanta Kamola z Puław. Koszt zleconych prac to 24 434,27 zł. 

- w dniu 11 lutego zakończył się remont pomieszczeń w Szkole Podstawowej w Bochotnicy. Wymienione 

zostały między innymi drzwi wejściowe oraz wyremontowany korytarz. Koszt wykonanych prac wyniósł 

27 040,24 zł. 

- w dniu 12 lutego została podpisana umowa z Urzędem Marszałkowskim o dofinansowanie w zakresie 

realizacji projektu pod nazwą Uczymy się z pasją, wdrożenie programów rozwojowych w szkołach 

podstawowych gminy Kazimierz Dolny. W ramach projektu zaplanowano wykonanie drobnych prac 

remontowych w szkołach, zakup wyposażenia, szkolenia dla nauczycieli oraz organizację zajęć 

dydaktycznych i wyrównawczych dla uczniów. Całkowita wartość projektu wynosi 1 960 000 zł. Okres 

realizacji projektu zaplanowano do lutego 2026 r. 

- w dniu 14 lutego zostały wycięte 3 drzewa na ulicy Dębowe Góry oraz 1 drzewo na ulicy Plebanka.  

Do 30 kwietnia zostaną wykonane nasadzenia zastępcze, zgodnie z decyzjami Lubelskiego Konserwatora 

Zabytków. 

- w dniu 14 lutego podpisano umowę na dostawę i wbudowanie kruszywa w celu bieżącego uzupełniania 

nawierzchni dróg gminnych na terenie gminy Kazimierz Dolny. 

- 15 lutego dokonano wyboru najkorzystniejszej oferty w postępowaniu pod nazwą pełnienie funkcji 

inspektora nadzoru inwestorskiego branży drogowej dla zadania pod nazwą przebudowa drogi gminnej  

nr 107796L w miejscowości Zbędowice. Najkorzystniejszą ofertę złożył pan Marcin Gajewski, Projekty 

Drogowe z Puław, na kwotę 17 220 zł. 

- w dniu 15 lutego b. r. podpisano umowę z wykonawcą robót Przedsiębiorstwo Produkcyjno-Handlowo-

Usługowym Stanlub z siedzibą w Bełżycach na realizację inwestycjipod nazwą przebudowa drogi 

gminnej numer 107769L w miejscowości Zbędowice. Koszt robót wyniesie 1 088 320,37 zł. Zadanie jest 

dofinansowane z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w kwocie 650 000 zł. 

- w dniu 19 lutego upłynął termin składania ofert na zadanie pod nazwą opracowanie dokumentacji 

technicznej na remonty dróg gminnych w miejscowościach Mięćmierz Okale, Skowieszynek, Wylągi, 

Rzeczyca, Kolonia, Witoszyn, Kazimierz Dolny. Wpłynęły 4 oferty, obecnie trwa ich weryfikacja.  

W dniu 20 lutego odbyło się otwarcie ofert na opracowanie projektu planu ogólnego dla obszaru miasta  

i gminy Kazimierz Dolny. Także wpłynęły 4 oferty i również są w tej chwili weryfikowane. 
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- w dniu 20 lutego ogłoszono przetarg na utwardzenie dróg w miejscowościach Skowieszynek, Okale, 

Dąbrówka, Rzeczyca, Cholewianka, Zbędowice i Witoszyn. Termin składania ofert upływa 8.03.2024 r. 

W ramach obowiązków służbowych uczestniczyłem w następujących spotkaniach:  

30 stycznia udział w zebraniu Zarządu Oddziału Miejsko-Gminnego Związku Ochotniczych Straży 

Pożarnych w Kazimierzu Dolnym, 

31 stycznia spotkanie z Wojewodą Lubelskim Krzysztofem Komorskim, 

2 lutego odbyła się sesja sołtysów, 

6 lutego spotkanie z dyrektorem PGE rejonu Puławy w sprawie rozbudowy sieci energetycznej, 

12 lutego udział w spotkaniu w sprawie organizacji drugiej edycji Festiwalu Wina, w tym samym dniu 

spotkałem się z dyrektorem PKO. 

14 lutego roczna narada w Komendzie Powiatowej Policji w Puławach z udziałem zastępcy komendanta 

wojewódzkiego i samorządowców powiatu puławskiego,  

16 lutego spotkanie w sprawie organizacji II Forum Organizacji Społecznych. 

19 lutego rozmowy z pełniącą obowiązki dyrektora Gminnego Zespołu Szkół w Kazimierzu Dolnym, 

panią Dorotą Głos oraz radną Panią Ewą Wolną, dotyczące funkcjonowania szkoły. 

22 lutego spotkanie z dyrektorami szkół w sprawie projektu edukacyjnego pod nazwą Uczymy się  

z pasją, wdrożenie programów rozwojowych w szkołach podstawowych gminy Kazimierz Dolny. 

Uczestniczyłem także w zebraniach sprawozdawczych przeprowadzonych w jednostkach ochotniczych 

straży pożarnych w Witoszynie, Skowieszynku, Rzeczycy, Bochotnicy oraz Dąbrówce. 

Dziękuję Panie Przewodniczący, to wszystko. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Dziękuję bardzo, Panie Burmistrzu, za sprawozdanie. 

Proszę się zgłaszać do dyskusji. Proszę bardzo, pan Kamil Seroka. 

 

Radny Kamil Seroka: Ja tylko chciałem uzupełnić sprawozdanie pana burmistrza, że jeszcze był Pan  

z panią Małgorzatą tutaj obecną w Rzeczycy w szkole na eliminacjach do ogólnopolskiego turnieju 

wiedzy pożarniczej. Także w poniedziałek, tylko tyle chciałem dodać. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Dziękuję bardzo. Proszę, pan Damian Miroński. 

 

Radny Damian Miroński: Szanowni Państwo, poruszyłem na komisji sprawę remontu sali gimnastycznej 

i chciałbym sobie udzielić głosu w związku z tą sprawą i odczytać ten wniosek, o którym mówiłem, który 

będę składał na ręce do pana burmistrza i pani Ewy Wolnej, przewodniczącej Komisji Edukacji.  

I chciałbym też opowiedzieć na ten moment, jakie prace remontowe zostały już wykonane w sali  

w Bochotnicy i z czym walczymy cały czas. Bo jak wiecie Państwo, problem jest przeciekającego dachu  

i cały czas z tym się mierzymy, bo ulewa się. Remont był robiony, ale nadal cieknie. Tak więc ostatnio 

się też pojawił fachowiec w związku z ubytkami w parkiecie i tak samo podjął kroki w związku  

z naprawą właśnie tych ubytków. I powiem tak szczerze, tu pan burmistrz w swoim sprawozdaniu też 

powiedział, że został wykonany remont w szkole wejścia głównego, czyli drzwi, korytarza, tak więc 

chciałbym w imieniu całej społeczności szkoły w Bochotnicy podziękować za te prace wszelkie  

i chciałbym odczytać ten wniosek, bo odniosłem takie wrażenie, że chyba niektóre osoby mnie nie 

zrozumiały w związku z tą sprawą, którą poruszyłem. Ale w tym wniosku będzie wszystko wyjaśnione  

i mam nadzieję, że pewne wątpliwości, które może zasiałem, rozmyję. Tak więc Szkoła Podstawowa  

w Bochotnicy zwraca się z uprzejmą prośbą o wykonanie prac remontowych na sali gimnastycznej, takich 

jak wymiana lub renowacja parkietu wraz z odmalowaniem linii boisk, przerobienie instalacji 

elektrycznej, to znaczy przełożenie gniazd elektrycznych, zakup maszyny sprzątającej do pielęgnacji 

parkietu, odmalowanie ścian, wymiana lamp zabezpieczenia przeciwpożarowego. Jeszcze chciałbym 

napomnieć, że w Bochotnicy na sali zostały zmienione lampy z tych starych, które długo się ładowały. 

Teraz są nowe, energooszczędne, które świetnie świecą. Dzieci są szczęśliwe, tak więc, aby podziękować 

za te działania. Tak więc dla nas wszystkich to jest na korzyść. I uzasadnienie mojego wniosku. Sala 

gimnastyczna jest użytkowana bez przerwy cały rok, nie tylko przez uczniów naszej szkoły, ale również 

kluby sportowe takie jak KKS Orły Kazimierz, UKS Bystra Bochotnica, WitoRzecz, czy grupy prywatne. 

Od momentu jej powstania nie było wykonanych żadnych prac remontowych. Sala jest w ciągłej 

eksploatacji, linie boisk są praktycznie niewidoczne, śliska nawierzchnia i powstałe w parkiecie 

uszkodzenia zagrażają bezpieczeństwu dzieci i osób z niej korzystających. Ponadto jest to jedyna sala  
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w naszej gminie służąca nam wszystkim. Nauczyciele, osoby prowadzące zajęcia, trenerzy odpowiadają 

za bezpieczeństwo podczas ich zajęć. Pamiętajmy o tym, że nasza sala daje możliwość uprawiania sportu 

przez cały rok, jest dobrą alternatywą do spędzania wolnego czasu w sposób aktywny przez nasze dzieci  

i nas wszystkich. Nasz wniosek to wspólny apel rodziców, trenerów, nauczycieli, całej społeczności 

gminnej korzystającej z tego obiektu. Bezpieczeństwo korzystających z sali jest priorytetem. Uprzejmie 

prosimy o pozytywne ustosunkowanie się do naszej prośby. Szanowni Państwo, powiem tak, ten wniosek 

to jest taki ślad problemu, z jakim będziemy musieli się w przyszłości zmierzyć. To nie jest na już, że już 

się pali, że musimy to jutro naprawić, tylko zaznaczamy po prostu, żeby nie było takiego odbioru, że 

chcemy już coś zrobić szybko. Wiadomo, że mamy inne wydatki, budżet jest napięty, jak to się mówi. 

Ale chciałbym zostawić ślad, bo jak wspominałem na komisji, kadencja się kończy, moja jako radnego,  

a jako osoba pracująca na co dzień w sali i odpowiadająca, tak jak wspomniałem we wniosku,  

o bezpieczeństwo dzieci uważam, że to jest priorytet przyszłości. Czy to dla nas obecnych tej rady, czy 

nowej rady, czy obecnego pana burmistrza, czy może nowego, albo obecnego. W każdym bądź razie 

chciałbym, żebyśmy to tak odebrali. Żeby nie było, bo powiem tak szczerze, ostatnio na komisji 

poruszyłem ten temat i zbytnio dialogu w związku z tym nie było. A wydaje mi się, że powinniśmy 

rozmawiać na takie tematy, ale z jednej strony chyba wszystko jest zrozumiałe teraz, mam nadzieję, i nie 

będzie jakichś nieporozumień, które dotarły do mnie, że zostały może źle zinterpretowane. Ja uważam 

tak, że jeśli coś się nie rozumie, to wystarczy zapytać, dopytać i wszystko można wyjaśnić w sposób 

kulturalny. Tyle w związku do tego wniosku i dziękuję za możliwość wypowiedzenia się. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Dziękuję bardzo. Proszę, pani Ewa Wolna ad vocem. 

 

Radna Ewa Wolna: Mamy zaplanowane posiedzenie Komisji Edukacji w drugiej połowie marca. 

Wyjazdowe. Będziemy w Skowieszynku i myślę, że nic nie stoi na przeszkodzie, żebyśmy podjechali też 

w drodze powrotnej do Bochotnicy i zobaczyli jak to wygląda w praktyce. Na pewno są to bardzo ważne 

sprawy i konieczne do naprawienia, ale czy to na już, czy za jakiś czas, no to zobaczymy. W każdym 

razie na pewno uwzględnimy to w tej wyjazdowej komisji. Zresztą chyba też komisja budżetu jest 

zaplanowana wyjazdowa w związku z innymi tematami, więc możemy to jakoś połączyć, żeby to było 

wspólne. Dziękuję bardzo. 

 

Radny Damian Miroński: Miło mi słyszeć taką odpowiedź i mam nadzieję, że właśnie w niedalekiej 

przyszłości uda się to zrobić. Tak więc, tak jak wspomniałem, chciałbym, żeby ten wniosek tak odebrano, 

a nie, że już, że już coś chcemy i że, nie wiem, różne tam, ale zakończymy na tym. Dziękuję ślicznie. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Dziękuję bardzo. Bardzo dobry pomysł pani Ewy, chyba wszyscy 

Państwo Radni przyznacie, że można to zobaczyć. 

Proszę, pan radny Krzysztof Nieradka. 

 

Radny Krzysztof Nieradka: Pan burmistrz mówił, że miał spotkanie z PGE. Jak rozumiem, chodzi, nie 

wiem czy tylko, ale również o przebudowę linii, która będzie przez Dębowe Góry w stronę Cholewianki. 

Czy nie tego dotyczyło spotkanie? 

 

Artur Pomianowski Burmistrz: Rozmowy były, poruszonych było wiele tematów, od przebudowy linii 

energetycznej położonej na terenie miasta Kazimierza Dolnego, no bo część napowietrznej linii będzie 

likwidowana, więc musimy też zabezpieczać środki, przygotować projekty na budowę własnego 

oświetlenia drogowego. Bo kiedy te słupy betonowe zostaną zdemontowane, no to nie będzie oświetlenia 

ulicznego, prawda? To jedna kwestia. Konkretnie o Dębowych Górach nie rozmawialiśmy, natomiast 

była rozmowa na temat przebiegu linii energetycznej wysokiego napięcia właśnie w rejonie Cholewianki 

w kierunku miejskich pól, w kierunku miejscowości Podgórz i dalej do gminy Wilków. PGE 

przygotowuje właśnie taki projekt na terenie tych naszych dwóch gmin, czyli Wilków i gmina Kazimierz 

Dolny. Dopiero w fazie nawet nie powiem projektowej, ale przedprojektowej. Generalnie formułowane są 

założenia do projektu. No i też prosili nas, że w przyszłości przy planie ogólnym, kiedy będziemy go 

opracowywać, żeby uwzględnić właśnie przebieg tej sieci energetycznej. Stary projekt przewidywał 

trochę inny przebieg, bo też powiedzmy od strony Cholewianki w kierunku Dąbrówki, Kolonii Uściąż, 

czyli jakby w przeciwnym trochę kierunku. Natomiast ta sytuacja przez te kilkanaście, czy kilkadziesiąt 
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lat się bardzo zmieniła i w tym terenie też są już zabudowania, nieruchomości, domy i trudno, żeby 

budować linię wysokiego napięcia w tym terenie. Więc jakby szukają jak najmniej kolizyjnych 

rozwiązań. Pomysł jest taki, żeby właśnie przez las, Cholewianka, Okale i tak dalej iść tam w kierunku 

miejscowości Podgórz. A jak dalej, to trudno mi powiedzieć, bo my rozmawialiśmy tylko o tym odcinku, 

który będzie przebiegał przez teren naszej gminy. 

 

Radny Krzysztof Nieradka: Dobrze, to na kanwie tego trochę się przypomnę, składałem pismo do urzędu, 

ale mimo wszystko przypomnę się, bo widzę korespondencję, jaka jest wymieniana między kolejnymi 

urzędami, a PGE, bo to do mnie dochodzi z tego względu, że również przez moją działkę przebiega ta 

linia. I się przypomnę o tym kawałku drogi akurat mojej, wprost, która wszędzie widnieje jako droga 

gruntowa, a faktycznie jest to droga już dawno ustabilizowana, z dobrą nawierzchnią. W tamtym roku 

borykaliśmy się z innym wykonawcą. To były dosyć długie walki, a o co chodzi? Ale to nie tyczyć się 

będzie tylko mojej drogi. Przy tych przebudowach na pewno to trafi na drogi zupełnie podobne, które 

mają stabilizację, po których obecnie bez kłopotu można jeździć i nawet często wyglądają dobrze. Moja 

raczej wygląda teraz bardzo dobrze. Problemem jest to, że jak taka firma wchodzi na drogę gruntową, to 

myśli, że po prostu wykopie rów, położy przewody, z powrotem wrzuci to, co wywalili. Oczywiście 

wszystko się przemiesza na wierzchu. Przy naszym gruncie, który tutaj przeważa, czyli lesie, to się robi 

potężne błoto. I generalnie schodzą z roboty zostawiając w sumie teren niby wyrównany, ale faktycznie 

nie nadający się do dalszego użytku już pomijamy jak wyglądający. I tu jest duży problem. Bardzo 

proszę, żeby zwrócić uwagę. Teraz będziemy to trenować na wiosnę na mojej ulicy, ale to na pewno 

chodzi też o wiele innych miejsc w gminie. Także bardzo proszę, żeby tutaj przypilnować to PGE, bo 

trzeba wiedzieć, że no idą też najtaniej jak można. I to też utrudnia, tak, oczywiście. To jest ciąg dalszy, 

ale to już ćwiczyliśmy w tamtym roku. 

 

Artur Pomianowski Burmistrz: Tak, natomiast tutaj, Panie Radny, my nie rozmawialiśmy o bieżących 

robotach, tylko bardziej to było wybieganie w przód, właśnie planowanie, tak jak mówię, za 2-3 lata 

będzie, na przykład, nie wiem, dla przykładu, powiem, napowietrzna linia energetyczna na ulicy 

Nadrzecznej likwidowana, no i my jako miasto musimy być gotowi, żeby mieć swoje projekty i być 

gotowym na montaż oświetlenia ulicznego. To taki przykład, tak? To bardziej w tym kierunku to 

wszystko zmierzało. 

 

Radny Krzysztof Nieradka: Ja to rozumiem, trochę wykorzystałem sytuację, żeby się przypomnieć. Druga 

sprawa, Burmistrz mówił zresztą, to było wcześniej już chyba na komisji zgłaszane, ta wycinka drzew na 

Dębowych Górach. Chciałem zgłosić, miałem pisać mail, ale to już zgłoszę teraz. Tam bardzo duże karpy 

zostawili, które wisząc na w ścianach wąwozu, no to jest kwestia kilku lat, jak to spróchnieje, to poleci 

razem, trzeba to wyciąć na tyle, na ile można. Dotychczas wycinki były prowadzone tak, że praktycznie 

poziom, równo z gruntem to było wycinane, żeby to, co zostaje, żeby było naprawdę niewielkie. Obecnie 

zostawili naprawdę, myślę, że w jednym miejscu ponad metr sześcienny drewna na wierzchu, a w drugim 

może troszeczkę mniej, ale to też dużo. Zgłaszałem również drzewa, które są na wjeździe do Dębowych 

Gór, do wąwozu na Dębowych Górach. Tam widzę nic się nie zadziało. Przynajmniej jedno z tych drzew 

jest wprost w drodze. Tam jest ten wjazd niezwykle ciasny. Wjazd straży pożarnej jest trudny. Trudności 

mają ludzie, którzy przyjeżdżają po śmieci. Trudności mają ci, którzy przyjeżdżają po szambo. Jest 

prośba, żeby przynajmniej jedno z tych trzech drzew, które zaznaczałem, żeby przynajmniej to jedno 

wyciąć, które faktycznie rośnie w drodze wprost. Zresztą już tam kilkakrotnie ktoś w nie uderzył, 

szczególnie w zimie, jak jest ślisko. To nawet widać, jak jest poobijane. Ono zresztą nie jest  

w najlepszym stanie, patrząc wyżej, ale ważniejszą rzeczą jest przycięcie gałęzi, które wskazywałem. 

Tam jest mnóstwo suchych, to są osiki i to po prostu ma bardzo dużo gałęzi, których kwestia czasu, 

myślę, że w tym roku duża szansa, żeby poleciało. Na jesieni przy wietrze tam leżało przynajmniej kilka 

gałęzi. Zwykle uprzątamy to, nie informując nawet zarządców, czyli burmistrza, gminę. Możecie o tym 

nie wiedzieć, ale tutaj prosimy o uprzątnięcie tego. Jak już jestem i ciągnę przy tej swojej ulicy, prośba 

jednak, żeby ją posprzątać z błota. Ulica od wyjazdu z wąwozu do cmentarza jest przykryta taką warstwą 

błota, że tam bliżej cmentarza to nie widać, gdzie jest droga, a gdzie pole. Praktycznie droga jest taka 

sama jak pole. Chodzi się po błocie głębokości do 5 centymetrów, jest to trochę słabe. Prośba, żeby 

puścić jednak tą zamiatarkę i przynajmniej teraz na wiosnę to wyczyścić. 
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I jeszcze jedno pytanie w sprawie parkingu na ulicy, to jest bardziej Dolna Puławska. Kiedy my 

otworzymy ten parking automatyczny, bo tam wszystko wydaje się gotowe, nie wiem, jak z zasilaniem, 

ale na oko, na zewnątrz wydaje się gotowe. Jest to jednak nieuruchomione, a właściwie sezon tu już się 

zaczyna, robi się ciepło. 

 

Bartłomiej Godlewski Zastępca Burmistrza: Uruchomione zostanie w najbliższym czasie, w ciągu kilku 

dni. Wszystkie umowy już zostały podpisane. Również chodziło o dostawę prądu, o ustawy o płatności, 

umowy z bankami, z pośrednikiem, żeby można było kartami płacić. Trwa w tej chwili szkolenie 

pracowników, także lada dzień to będzie uruchomione. 

 

Radny Krzysztof Nieradka: I jeszcze jedna sprawa. Jaka jest szansa, żeby na tym parkingu przy samym 

Orlenie, który został jeszcze w takiej obsłudze czysto ręcznej, żeby tam jednak wydawać te bilety 

wjazdowe z automatu, z drukarki, żeby to nie było, żeby to po prostu przyspieszyć znacząco, żeby nie 

robić, nie tworzyć kolejek, tak jak dotychczas. 

 

Bartłomiej Godlewski Zastępca Burmistrza: Zmieniamy system płatności, zostało ogłoszone zapytanie 

ofertowe. Chcielibyśmy, żeby tam były parkomaty, bilety pobierane w parkomatach plus kontrolerzy. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM:  Dziękuję bardzo. Proszę, pani Magdalena Sapała. 

 

Radna Magdalena Sapała: Dziękuję bardzo, ja tylko tak króciutko chciałam się z Państwem podzielić 

takimi wnioskami, również mieszkańców po zamontowaniu tych tablic radarowych. Drodzy Państwo,  

to naprawdę działa, bo to widać, że działa. Niemniej jednak mieszkańcy mają troszeczkę żal, że ta tablica 

jadąc do strony Bochotnicy troszeczkę wcześniej tu na miejscowości nie jest postawiona, tylko przed 

samym skrzyżowaniem, ale to jest tylko taki sygnał. Myślę, że tutaj dla drogówki też trzeba coś zostawić, 

więc jak najbardziej w imieniu mieszkańców bardzo serdecznie dziękuję i mam nadzieję, że trochę  

w czasie, że tak powiem, ta sytuacja się uspokoi i kierowcy przyzwyczają się do tego zastanego stanu. 

Także dziękuję. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Dziękuję bardzo. Proszę, pan Leszek Dołęga. 

 

Radny Leszek Dołęga: Mówił Pan o rozstrzygnięciu, o przetargu na plan ogólny. Kiedy należy się 

spodziewać, żeby mieszkańcy mogli składać wnioski, bo się o to dopytują? Dalej mam takie pytanie 

jeszcze. Przetarg na stragany na ulicy Browarnej, który się odbył. Jakby Pan mógł podać wysokość 

czynszu tak mniej więcej, nie co do złotówki może, ale razem, razem, a mnie chodzi o pojedyncze, 

pojedyncze. 

 

Artur Pomianowski Burmistrz: No nie na pamięć, Panie Leszku, Pan wybaczy. Jeszcze raz, Szanowni 

Państwo, zawarto 5 umów na łączną kwotę 43 136,10 zł. Osoba, która wylicytowała jeden ze straganów, 

szósty stragan, zrezygnowała z niego, nie podpisała umowy, więc powtarzamy przetarg. 

 

Radny Leszek Dołęga: Rozumiem, rozumiem. A na pojedyncze stragany jak te kwoty wyglądają, jak 

może? 

 

Artur Pomianowski Burmistrz: Wszystkie są zbliżone, ale wie Pan, tak jak powiedział zastępca, średnio 

wychodzi ponad 8 000 zł za stragan. Natomiast ja nie pamiętam, czy ten kosztuje 8 200, a ten 8 500 i tak 

dalej, i tak dalej. 

 

Radny Leszek Dołęga: Dalej mam pytanie, czynsz za miejsca pod handel, które to są miejsca tam za te  

7 000? 

 

Artur Pomianowski Burmistrz: Przy skwerku. 
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Radny Leszek Dołęga: Aha, tutaj rozumiem, dobra. I dalej jeszcze mam pytanie, jakby mógł Pan mi 

przybliżyć te rozmowy odnośnie Festiwalu Wina, jak one się tam odbywały? Bo jakieś tam niepokojące 

słuchy do mnie dochodziły w kwestii udziału Stowarzyszenia Winiarzy. 

 

Artur Pomianowski Burmistrz: Więcej konkretów proszę, bo ja z winiarzami jeszcze nawet nie 

rozmawiałem. Jesteśmy w tej chwili na etapie organizacyjnym, czyli domykamy budżet, ustalamy gdzie 

co się odbędzie, zapraszamy gości, którzy będą uczestniczyć w tym festiwalu i będą go prowadzić, bo  

w odróżnieniu od innych tego typu imprez, nasz festiwal to nie jest zwykły handel winem jak na bazarze, 

tylko jest masa innych imprez towarzyszących i wydarzeń towarzyszących. Ludzie, którzy są 

zainteresowani winoturystyką, którzy są zainteresowani winem, mogą dowiedzieć się też wielu 

ciekawych rzeczy o jego produkcji, o jego producentach w Polsce i tak dalej, i tak dalej. My się teraz na 

tym skupiamy. A winiarze, no my mamy ofertę, jest cena w ofercie określona, ile kosztuje stoisko  

w Kazimierzu Dolnym. Oferta jest otwarta dla wszystkich wystawców z całej Polski. Więc nie rozumiem, 

w czym jest ten niepokój. My nikogo nie wyłączamy z uczestnictwa w festiwalu. Wprost przeciwnie, 

zachęcamy do udziału jak największe grono reprezentujące jak najwyższy poziom. 

 

Radny Leszek Dołęga: To znaczy tak, nie chciałbym Panie Burmistrzu, żeby to zostało przyjęte może 

jako jakaś tam krytyka, czy coś, tylko… 

 

Artur Pomianowski Burmistrz: Nie, ja pytam o konkretne, Panie Radny, a nie, że jedna pani drugiej pani 

powiedziała. 

 

Radny Leszek Dołęga: Tak, mówię, nie, nie, to nie jest na zasadzie jedna pani drugiej pani, tylko na 

zasadzie konkretnych rozmów. To znaczy tak. 

 

Artur Pomianowski Burmistrz: No to powtarzam jeszcze raz, nie było konkretnych rozmów, ponieważ 

Stowarzyszenie Winiarzy Małopolskiego Przełomu Wisły nie rozmawiała ani ze mną, ani z urzędnikami, 

którzy się zajmują organizacją tego festiwalu. 

 

Radny Leszek Dołęga: Doszły do mnie słuchy od Stowarzyszenia Winiarzy, także nie ma w zasadzie 

jakichś plotek, że czuli się troszeczkę pominięci w ubiegłorocznym Festiwalu Wina. Dlatego zwracam na 

to uwagę, bo mamy przed sobą nową… 

 

Artur Pomianowski Burmistrz: Nie, nie, Panie Leszku. Absolutnie, absolutnie nieprawda. Ale nie byli 

pominięci. Szanowni Państwo... 

 

Radny Leszek Dołęga: Ja mówię, Panie Burmistrzu... 

 

Artur Pomianowski Burmistrz: Panie Radny, ja bym chciał odpowiedzieć, bo po prostu Pan przekazuje 

informację z jednej strony i ona nie jest do końca prawdziwa. Szanowni Państwo, jeżeli robimy tego typu 

festiwal, chcemy, żeby on się finansował, podobnie jak jarmark świąteczny, w jak największym stopniu  

z wpływów zewnętrznych i oferujemy na przykład stoisko dla wystawcy za 1000 zł, no to przepraszam, 

dlaczego ja mam komuś oddać je za 100 zł, albo za darmo? Dlatego, że jest członkiem Stowarzyszenia 

Polskiego Przełomu Wisły? To jest pytanie retoryczne. 

 

Radny Leszek Dołęga: Znaczy, Panie Burmistrzu, ja tylko mówię o tym, co do mnie dotarło i po prostu 

głośno wymieniamy poglądy na ten temat. 

 

Artur Pomianowski Burmistrz: Nie, nie wymieniamy poglądów, Pan przedstawia jedną stronę. A ja 

chciałbym, żeby rozmowa na ten temat była obiektywna i z zainteresowanymi osobami, ponieważ 

rzucanie w przestrzeń publiczną jakichś słów, czy stanowiska z jednej strony niczym niepoparte, 

nieudokumentowane, no po prostu stwarza fałszywy obraz sytuacji. A chyba zależy nam wszystkim na 

tym, żeby ten obraz był jak najbardziej rzeczywisty, realny i uczciwie przedstawiony. 
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Radny Leszek Dołęga: I dla mnie też, Panie Burmistrzu, ważne jest z jednej strony to, na co Pan zwrócił 

uwagę, żeby to w miarę się samofinansowało. I tutaj nie mogę tego panu zarzucić, że Pan tak do tego 

podchodzi. Natomiast też jest ważne dla mnie, żeby to była promocja tego regionu, ponieważ ten region 

jest, no ta enoturystyka, że tak powiem, wchodzi małymi kroczkami, ale tu jakaś tam przyszłość jest. 

 

Artur Pomianowski Burmistrz: Panie Leszku, ja Panu przerwę. Po prostu mówi pan o czymś, o czym nie 

ma Pan w ogóle bladego pojęcia, tylko bazuje na jakichś plotkach. Po pierwsze, dla wszystkich winnic  

z naszego regionu w ofercie jest zniżka 50%. Czy Pan o tym wiedział? Mówiąc o promocji winnic  

z naszego regionu? No nie, no więc... 

 

Radny Leszek Dołęga: Nie wiedziałem o czym, Panie Burmistrzu. Niemniej jednak mówię, że były jakieś 

głosy niezadowolenia. I tylko o tym mówię, Panie Burmistrzu. Proszę się nie obrażać, bo to... 

 

Artur Pomianowski Burmistrz: Tylko po prostu nie lubię słuchać o czymś, gdzie ta sprawa jakby nie jest 

rzetelnie od początku do końca zbadana, tylko są rzucane jakieś tam fragmenty wypowiedzi, nie do końca 

zbadane. Bo tak jak powiedziałem, tworzymy jakiś fałszywy, nie do końca prawdziwy obraz, ludzie nas 

słuchają, oglądają. I tak jak, pamięta Pan jak było o likwidacji targów w Kazimierzu? Panie Leszku, to 

chyba Pan powinien dostać nauczkę wtedy. I kiedy Pan chciał dobrze, a wyszło jak zwykle. I ludzie 

odebrali, że będziemy likwidować targ w Kazimierzu Dolnym. Chociaż ja nigdy, przenigdy za tym nie 

byłem i absolutnie nigdy, nigdy do tego nie zmierzałem. Natomiast gdzieś tam o dwa słowa za dużo przez 

Pana wypowiedziane sprawiły, że przez miasto przetoczyła się burza o tym, jak to targ, tradycyjny targ na 

Rynku w Kazimierzu, który się odbywa w dniach wtorek - piątek będzie zlikwidowany, czy nawet 

przeniesiony na parking przy muzeum. Więc ja wolę takich rzeczy uniknąć, stąd moja reakcja. Jeżeli 

rozmawiamy, rozmawiajmy konkretnie i rzeczowo, a nie o tym, co, kto, komu, gdzieś tam powiedział. 

 

Radny Leszek Dołęga: Panie Burmistrzu, rozmawiałem, to są głosy od winiarzy z tego rejonu, i też, żeby 

być... 

 

Bartłomiej Godlewski Zastępca Burmistrza: Jeśli chodzi o głosy od winiarzy z tego rejonu, to są to 

bardzo pozytywne głosy. Wszystkie winnice z Kazimierza i z okolic Kazimierza twierdzą, że jest to jeden 

z najlepszych festiwali wina w całej Polsce. Żadni, którzy do nas się zgłosili, nie zgłosili się z żadnymi 

pretensjami. Wielu zgłosiło się z rzeczową argumentacją, co można poprawić i co można zrobić lepiej. 

Wszyscy, którzy byli w zeszłym roku powiedzieli, że są tak zadowoleni, że na pewno już rezerwują sobie 

miejsce na kolejny festiwal. Raczej będziemy mieli problem z nadmiarem wystawców, a nie z brakiem 

wystawców. I nie wiem skąd te plotki. To tak, jak ja bym powiedział, że podobno słyszałem, że dom, 

który jest wybudowany na działce na Górach, to został wybudowany w wąwozie, który został zasypany 

śmieciami i stoi sobie z tyłu. Nie wszyscy go widzą, ale wszyscy wiedzą, jak został wybudowany. I co  

z tego wynika? Ktoś słyszał, albo ja słyszałem...  

 

Radny Leszek Dołęga: Panie Burmistrzu, odbiegamy od tematu. Przerywa mi Pan. Nie daje mi Pan 

skończyć. 

 

Bartłomiej Godlewski Zastępca Burmistrza: Ale o czym Pan opowiada? Opowiada Pan nieprawdę. 

Winiarze są zadowoleni. Winiarze są zadowoleni. Wszyscy, którzy byli, powiedzieli, że będą brali udział. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Panowie, proszę o kulturę dyskusji. 

 

Radny Leszek Dołęga: Właśnie chcę to powiedzieć, ale Pan mi nie daje. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Panie Burmistrzu, proszę, żeby radny dokończył wypowiedź. 

 

Radny Leszek Dołęga: Przepraszam. Rozmawiałem z winiarzami z terenu gminy Kazimierz. 

Rozmawiałem również z prezesem Stowarzyszenia Winiarzy. Czyli zanim o tym powiedziałem, to po 

prostu zasięgnąłem informacji z różnych źródeł, a o jakimś, o pewnych rzeczach dowiedziałem się od 

osób zupełnie niezwiązanych z winiarstwem. Dlatego postanowiłem najpierw to sprawdzić, porozmawiać 
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z winiarzami i z prezesem stowarzyszenia i dlatego teraz o tym mówię. Proszę nie traktować tego  

w sposób, jako mój atak, tylko jako głos w dyskusji, ewentualnie jako głos w kierunku, że może trzeba 

się nad pewnymi rzeczami zastanowić. Jak Pan Burmistrz mówił, ja naprawdę nie znam szczegółów, 

pewnymi rzeczami byłem bardzo zaskoczony, które usłyszałem. Byłem przekonany, że to jest świetna  

i super impreza. I tylko tyle mogę powiedzieć. Jak dochodzą do mnie sygnały, że coś jest nie tak, po 

prostu chyba rada jest miejscem, gdzie powinniśmy o takich rzeczach sobie mówić. I właśnie o tym 

mówię. Tyle w tej kwestii, Panie Burmistrzu. 

 

Bartłomiej Godlewski Zastępca Burmistrza: Ok., ale usłyszał Pan, że Stowarzyszenie Winiarzy, jeszcze  

z nimi w ogóle nie było żadnej rozmowy, tak? Czyli potwierdza, powtarza Pan jakieś plotki, coś Pan 

zasłyszał. 

 

Radny Leszek Dołęga: Ja mówię o ubiegłym roku, dlatego skoro teraz rozmowy są, to chciałbym, żeby 

po prostu wyczulić. 

 

Bartłomiej Godlewski Zastępca Burmistrza: Zrobiliśmy ankietę co do tego, jakie było zainteresowanie  

i jak to wypadło i ocena jest jednoznacznie pozytywna. Więc proszę nie rozprzestrzeniać plotek. Tak jak 

został Pan autorem likwidacji targu. Dobrze to burmistrz zauważył. Rozprzestrzenia Pan plotki, które 

szkodzą gminie. Takie plotki szkodzą gminie. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Przerywam tą dyskusję. 

 

Radna Magdalena Sapała: Pan przewodniczący przerwał dyskusję, ale ja chciałam też odnieść się do tego, 

ponieważ w bliskim sąsiedztwie mam dwóch winiarzy, którzy brali udział w tej imprezie i byli bardzo 

pozytywnie zaskoczeni. Mało tego, również rozpropagują pomiędzy swoimi znajomymi również tą 

imprezę. Więc tak jak w każdej branży, jak w każdej imprezie są ludzie, którzy są zadowoleni, bo fajny 

był odzew, a są ludzie, którzy nie będą zadowoleni, bo po prostu tak jest. Także ja już również nie chcę 

tutaj dolewać oliwy do ognia, ale też swoje spostrzeżenia, po prostu chciałam się z Państwem też tym 

podzielić. Dziękuję. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Dziękuję. Udzieliłem głosu panu burmistrzowi proszę. Proszę, 

Panie Burmistrzu. 

 

Artur Pomianowski Burmistrz: Jeszcze chciałem dwa zdania do pana Leszka. Broń boże, to nie chodzi  

o ten atak, tylko o jakieś wyjaśnienie nieporozumień, bo to, co powiedział zastępca, rzeczywiście nikt się 

z nami nie kontaktował ani przed, ani po, ani w trakcie, z jakimiś uwagami. Chętnie byśmy wysłuchali. 

Natomiast Panie Leszku może, bo są jakby dwie imprezy, jedna jest organizowana przez właśnie 

Stowarzyszenie Winiarzy Małopolskiego Przełomu Wisły i mamy tutaj na myśli Kazimierskie 

Winobranie. I oni od nas otrzymują teren nieodpłatnie, mają dostęp do infrastruktury i tak dalej. 

Natomiast my jako miasto nie jesteśmy w to zaangażowani, jesteśmy współorganizatorami. Robi to 

Stowarzyszenie Małopolskiego Przełomu Wisły. Natomiast druga rzecz, czyli ten Kazimierski Festiwal 

Wina, to organizujemy go jako miasto. Natomiast Panie Przewodniczący, ja skończę, pan Kowalski robi 

głupie miny, macha tutaj do mnie, nie będę rozmawiał w taki sposób. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Panie Leszku, też jeżeli już mówimy tutaj o winie, a ja powiem 

Panu inny przykład, gdzie mówiliśmy kiedyś o osobach, które zajmują się usługami, bryczkami i jeździe 

konnej. Nie zdążyłem dojechać do domu i zadzwonił do mnie człowiek, powiedział, że Pan powiedział, 

że ja powiedziałem, że chcemy zlikwidować konie w Kazimierzu. Widzi Pan, jaki jest przekaz, a Pan nic 

takiego nie mówił. Dlatego widzi Pan, jaki jest przekaz. Także dlatego też Proszę Pana, ewentualnie jak  

i wyciągniecie wniosków, to co ludzie mówią, że trzeba trochę wziąć poprawkę. 

Czy jeszcze Pan chce zabrać głos? 
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Radny Leszek Dołęga: Przerwał Pan tę dyskusję, ale jeżeli mogę. Bardzo mi miło, Panie Burmistrzu, że 

jest Pan otwarty na wymianę zdań, bo ja naprawdę nie mam zamiaru tutaj nikogo, że tak powiem, 

krytykować. Tak jak mówię, ja byłem przekonany, że jest wszystko super. Kiedy coś do mnie doszło, 

że i tutaj chodziło o festiwal wina, nie o to, co Pan mówił wcześniej. 

 

Bartłomiej Godlewski Zastępca Burmistrza: Właśnie skończyłem rozmowę z prezesem Zdrzałką. To, co 

pan powiedział, to jest absolutna nieprawda. Jedyne zastrzeżenie, zresztą pan prezes Zdrzałka nie 

uczestniczył w zeszłorocznym festiwalu, ale słyszał od kolegów, że szczególnie była promowana jedna 

winnica i to jest jedyne ich zastrzeżenie co do festiwalu. Przed chwilą skończyłem rozmowę z prezesem 

Zdrzałką. 

 

Radny Leszek Dołęga: I to samo ja usłyszałem. Nie chciałem używać... 

 

Bartłomiej Godlewski Zastępca Burmistrza: Ale mówi Pan zupełnie co innego. 

 

Radny Leszek Dołęga: Że byli pominięci. Że byli pominięci, powiedziałem tak. Że byli pominięci. 

 

Bartłomiej Godlewski Zastępca Burmistrza: Specjalnie zadzwoniłem do pana prezesa, żeby 

zweryfikować. Mówi Pan po prostu nieprawdę. 

 

Radny Leszek Dołęga: Panie przewodniczący, Panie Burmistrzu, to co przed chwilą Pan Burmistrz 

powiedział, tak, to samo ja usłyszałem od przewodniczącego. Nie chciałem używać, że tak powiem tutaj 

nazwisk i tak dalej. 

 

Artur Pomianowski Burmistrz: Ale mówił Pan zupełnie coś innego. 

 

Radny Leszek Dołęga: Mówiłem to ogólnikowo, mówiłem to ogólnikowo, Panie Burmistrzu. No jak nie 

ma o czym rozmawiać, no to trudno. Skoro nie mamy o czym rozmawiać, to ja nie będę tutaj... No ja 

rozmawiam szczerze, Panie Burmistrzu, naprawdę, naprawdę rozmawiam szczerze. 

 

Bartłomiej Godlewski Zastępca Burmistrza: Powiedział Pan zupełnie co innego niż rzeczywiście miało 

miejsce. Sprawa jest oczywista. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Panowie, proszę ochłonąć, pan Jakub Pruchniak, proszę bardzo. 

 

Radny Jakub Pruchniak: Dziękuję bardzo za ten głos. Szanowni Państwo, słowo tylko muszę się odnieść. 

Miałem się nie odnosić do tej dyskusji tutaj, ale ja Państwu powiem, gdzie jest problem tej dyskusji. 

Problem polega na tym, że jeżeli będziemy załatwiać sprawy na sesji i tylko słownie tutaj dyskutować  

i na argumenty się przekomarzać, nigdy nie dojdziemy do porozumienia. Jeżeli ktoś się do nas zwraca 

jako do radnego, albo w ogóle do mieszkańca, a pełnimy tą funkcję radnego, to dobrze jest być 

inicjatorem spotkania i nie robić tego tutaj na sesji, tylko zaproponować spotkanie czy w gabinecie u Pana 

burmistrza, niech będą jedni reprezentanci, jakby przedstawiciele, niech będzie pan radny, niech będzie 

pan burmistrz, czy Pan wiceburmistrz, czy ktoś kto będzie reprezentował urząd. Niech odbędzie się 

rozmowa i później ten radny niech przyjdzie na sesję i zda taką relację, że odbyła się taka i taka rozmowa 

przy udziale wszystkich. Bo tak, to można zawsze postawić pod wątpliwość jakieś działanie, organizację 

jakiejś uroczystości, zawsze to można w jakiś sposób podważyć, no bo to jest tylko i wyłącznie 

przepychanka słowna i taka gra słowna, która tutaj w tym momencie uważam ma miejsce. Natomiast ja 

tutaj chciałem się z Państwem zwrócić z taką informacją, W innym temacie, w ostatnią niedzielę,  

26 lutego, odbyły się zawody młodzieżowych drużyn sportowo-pożarniczych. Naszą gminę 

reprezentowały dwie drużyny, akurat z miejscowości Wierzchoniów, drużyna żeńska, dziewczęca  

i chłopięca. Tak się złożyło, że drużyna żeńska wygrała te zawody, one w ogóle były organizowane po 

raz pierwszy, to były zawody halowe, będzie reprezentowała naszą gminę, nasz powiat, przede wszystkim 

też na zawodach wojewódzkich w Piaskach. Drużyna Chłopięca zajęła trzecie miejsce. Myślę, że też 

należy wspomnieć o tym, że w drużynie żeńskiej z najlepszymi czasami akurat były dwie młode druhny  

z naszej tej dziewczęcej drużyny, no i jeden młody strażak z drużyny tej chłopięcej, który zajął drugie 
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miejsce w indywidualnych, w indywidualnym jakby tych czasach indywidualnych, które zostały 

podsumowane. Ja chciałem z tego miejsca podziękować wszystkim osobom, które się zaangażowały  

i przyczyniły do tego sukcesu. I chciałbym zaprosić Państwa do kibicowania na zawodach w Piaskach. 

Bodajże, jeżeli nie pomylę daty, to chyba 23 marca będą się one odbywały, więc zachęcam do 

kibicowania i dziękuję wszystkim osobom, które się do tego przyczyniły i zaangażowały w ten sukces. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Dziękuję Panu Radnemu. Proszę, pan radny Rybczyński. 

 

Radny Ryszard Rybczyński: Tak wstępnie to chciałem pogratulować tutaj koledze za inicjatywę, za to, że 

uaktywnił tutaj szczególnie młodych strażaków, także gratulacje. Powiem tak, że tak szczerze mówiąc, 

jak tak się przysłuchuję, podważana jest jedna zasada, swobody wypowiedzi radnego. Ja wiem, że tutaj 

przeważnie to oczekujemy podziękowań, miłych słów i tak dalej. Ale przede wszystkim miejmy trochę 

tolerancji do tego, co się mówi, dystansu do tego, co się słyszy i szanujmy się nawzajem, bo szczerze 

mówiąc, ci, którzy nas tutaj słuchają, odbierają to bardzo negatywnie. I tu szczególnie chciałem 

powiedzieć do pana Godlewskiego. Jest Pan bardzo źle odbierany przez mieszkańców, tych, którzy 

oglądają sesję. Zwracam na to uwagę. Jeśli chodzi o Festiwal Wina, super imprezy, jak najbardziej. 

Myślę, że jest to okazja nie tylko tutaj dla winiarzy, ale jest to też okazja dla naszych mieszkańców.  

Ja chciałem podziękować za to, że koła gospodyń wiejskich mogły się wystawiać tutaj w czasie 

ostatniego festiwalu. Tylko na co chciałem zwrócić uwagę? Myślę, że taką przesadą w sensie 

negatywnym jest to, że dla kół gospodyń wiejskich wystawia się jeden namiot o szerokości sześciu 

metrów, dla 3 kół gospodyń, 2 metry, dla jednego koła gospodyń wiejskich i 3 koła gospodyń się 

wystawiają w ciągu jednego dnia, impreza jest dwudniowa. Pytam się, o kogo my mamy zadbać, kiedy 

nasze koła gospodyń wiejskich mogą się wykazać, mogą sobie przy okazji zarobić i tak dalej? Proponuję 

wziąć to pod uwagę, bo powiem, że jest to bardzo negatywnie odbierane, krótko mówiąc, właśnie 

szczególnie przez koła gospodyń wiejskich. To jest taka moja sugestia na przyszłość. Chciałem zwrócić 

uwagę, że po raz kolejny przypominam o tym, że nie zostały założone ekrany termiczne po pracach, jakie 

w ubiegłym roku zostały wykonane i powiem tutaj, przez pana Watrasa, bo do tej pory przez kilka 

miesięcy to powtarzałem i efektu nie ma. Praca została odebrana nie w pełnym zakresie, co było 

przewidywane umową. Sprawa następna. Biorąc pod uwagę ostatni wywóz śmieci, mieszkańcy  

w Parchatce, ale myślę, że nie tylko, no przynajmniej do mnie dotarł taki głos, zresztą mnie też to 

dotknęło, że nie zostały zabrane bioodpady. Chciałem zapytać, czy rzeczywiście te bioodpady nie będą 

odbierane? Jeśli tak, to dlaczego, jak to ma się do opłat, jakie żeśmy tutaj, zresztą umowa jest na pewno 

podpisana w tym zakresie, i jak to się ma właśnie do zapisów umowy? Sprawa następna. Mieszkańcy do 

mnie zgłosili, że panowie, którzy odbierali śmieci, przekazali taką informację, że będzie limit wywozów 

odpadów. Prosiłbym o odniesienie się tutaj do tego. I temat następny, też dostałem taką informację od 

dwóch osób, że na PSZOK-u odmawia się odbioru tam i opon i tam innych rzeczy, które są tam 

przewożone ze względu na to, że są zbyt małe pojemniki. Także prosiłbym wziąć to pod uwagę  

i ewentualnie jakąś interwencję przeprowadzić. Czy mógłbym poprosić o odpowiedź w sprawie tych 

ekranów termicznych przede wszystkim, no i te sprawy, które wiążą się z odpadami? Bardzo proszę. 

 

Bartłomiej Godlewski Zastępca Burmistrza: To już jest, sprawa jest już zlecona, jeśli chodzi o opłatę  

i odbiór śmieci, nic się nie zmieniło, jest dokładnie na takich samych zasadach, jak było do tej pory. 

Mieszkańcy rzeczywiście, niektórzy, pojedynczy mieszkańcy oddawali coraz więcej worków, 

przychodzili mieszkańcy na skargi, że dlaczego ja mam płacić za kogoś, kto wystawia 20, 30 worków.  

To tyle w tej sprawie. A jeszcze chciałem ad vocem do pana radnego pułkownika doktora 

Rybczyńskiego. Po pierwsze, ja nie nazywam się Godleski, tylko Godlewski. Po drugie, w sprawach 

służbowych zwraca się, nie zwracam się panie Rybczyński, tylko panie radny Rybczyński. Także trochę 

kultury, trochę kultury, trochę kultury należy, należy zachować. A co do tego, jak mnie odbierają 

mieszkańcy, ja mam zupełnie inne sygnały co do tego. Natomiast w dalszym ciągu kłamstwa będę 

prostował. Jeśli ktoś publicznie działa na niekorzyść gminy przez to, że szkaluje imprezy organizowane 

przez gminę, to będę takie kłamstwa prostował. Dziękuję. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Pan radny Rybczyński. 
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Radny Ryszard Rybczyński: Tak, jeśli chodzi o te bioodpady, to powiem, że nie zostało, to znaczy oprócz 

tego, co dosłownie powiem, co mi przekazano, że sprawdzano, czy to są jakieś na przykład obierki, 

skórki od owoców i tak dalej. Powtarzam to, co mi mieszkańcy mówili, prosiłbym nie komentować tego, 

bo przekazuję informację. Ale pozostały worki, ja osobiście wystawiłem 2 worki, gdzie były same suche 

liście. Zostało to otworzone i zostały pozostawione. Także prosiłbym o interwencję w tej sprawie, bo to 

nie jest kwestia tylko Parchatki. Myślę, że pozostałe sołectwa będą miały podobnie. Wiem, że jest 

problem dotyczący tutaj niektórych przedsiębiorców, którzy przy okazji wywozu śmieci dla mieszkańców 

no wykorzystują to i wystawiają ileś tam tych worków. Prosiłbym, żeby dokonać tam stosownej kontroli  

i interwencji, żeby po prostu czegoś takiego nie było. Biorąc pod uwagę, że są duże straty wody, tutaj 

zresztą pan prezes Miejskiego Zakładu Komunalnego przekazał, że oscylują 40%, a być może, że więcej, 

wnioskuję o to, żeby Miejski Zakład Komunalny przeprowadził kontrolę. Bo da to się sprawdzić, czy jest 

to na jakim odcinku, czy jest to powód jakiejś awarii, czy też ewentualnie nieprawnego poboru wody. 

Także jest to istotny problem. Chciałem tak na koniec jeszcze powiedzieć, że opracowałem, tak, Panie 

Godlewski, opracowałem strategię rozwoju wsi Parchatka. Jako przykład, ja nie mówię, no jest to pewien, 

że tak powiem pomysł, ale biorąc pod uwagę, że w gminie nie ma strategii rozwoju miasta i gminy, tym 

projektem chciałem zaszczepić taki pomysł, żeby opracować, ale nie przez firmę zewnętrzną, tylko 

opracować tutaj u nas w gminie. Powołać zespół i opracować strategię i dla miasta i dla gminy poprzez 

właśnie opracowanie chociażby planów, czy zgłoszenie potrzeb z poszczególnych sołectw. Także jeśli 

ktoś będzie zainteresowany, na Dziejach Parchatki będzie to zamieszczone, będzie można z tego 

skorzystać. Dziękuję bardzo. 

 

Bartłomiej Godlewski Zastępca Burmistrza: Strategia rozwoju miasta i gminy jest oficjalnym 

dokumentem sporządzanym według bardzo szczegółowych wymagań. Jest to w trakcie 

przygotowywania, jest to warunek do otrzymywania dofinansowania. Także taka strategia będzie 

niedługo gotowa. Co do straty wody, pan prezes mówił rzeczywiście o tym, że takie straty były około 

40%. W tej chwili są mniejsze. Na bieżąco są robione kontrole i remonty, wymiana starych instalacji, 

nowe wodomierze, które pozwalają na odcinkowe mierzenie właśnie. I o tym wszystkim posiedzeniu 

komisji pan prezes mówił i te działania cały czas są przez MZK wdrażane. Nie należy zapominać, że 

mamy część sieci jeszcze z lat 70. i po kolei po prostu remontujemy, wymieniamy to. Dziękuję bardzo. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Dziękuję bardzo. Czy Pan Radny Rybczyński chciałby jeszcze 

dać głos, tak? Zgłasza się pan radny. Dziękuję. Pan Krzysztof Nieradka, proszę. 

 

Radny Krzysztof Nieradka: Już częściowo burmistrz powiedział, ale rzeczywiście chciałem przypomnieć, 

że te 40% to były dane z roku poprzedniego, a już po zamontowaniu przynajmniej tej części wodomierzy 

to zgłaszał prezes, że zeszli do jakichś 30%. Także widać było duży skok, widać było tą zmianę już jak 

zaczynamy mierzyć, że szybciej reagujemy i pewnie szybciej odcinają te miejsca, które rzeczywiście 

powodują ubytki. Ważną informacją w tej sytuacji chyba moim zdaniem warto to powtórzyć, bo ja o tym 

mówiłem, ale spotkałem się z mieszkańcami w międzyczasie i chyba ludzie o tym nie wiedzą. A jednak 

warto, żeby wszyscy, którzy płacą rachunki za wodę, za kanalizację, żeby o tym wiedzieli, że wszystkie 

ubytki rozliczane są w rachunkach ludzi, którzy mają liczniki. Czyli inaczej, jeżeli widać, że sąsiad 

pobiera nielegalnie wodę, to trzeba mieć pełną świadomość, że my, płacący, znaczy w moim przypadku 

akurat to nie występuje, nie mam licznika, mam studnię, ale ludzie, dopóki mieszkają w Kazimierzu, to 

ludzie fizycznie płacący za wodę, za ścieki, sponsorują tego sąsiada. To ważne jest moim zdaniem nawet 

tak w społecznym odbiorze, żeby ludzie mieli tą wiedzę, że to te straty nie są wpisywane wprost  

w gminie. Chociaż gmina pokrywa częściowo akurat ten obrót wodą, bo chyba to się ciągle nie spina 

regularnie. Ale mimo, no wtedy gmina. To nie jest jakaś osoba, która ma dużo pieniędzy, tylko to 

jesteśmy my końcowo. Ale w przypadku płacenia za wodę, to wprost osoba płacąca rachunki, opłaca 

straty wywoływane przez właśnie tego sąsiada, znajomego, nieważne, obcą osobę nawet. Także jak 

widać, że ktoś pobiera wodę z hydrantu strażackiego, to nie dość, że łamie przepisy, to strażacy się 

wypowiedzą i to ostro karane, to dodatkowo po prostu okrada wszystkich dookoła. To chyba ważne, żeby 

o tym wiedzieć. A przy okazji trochę znowu wytrychem, dzisiaj tak korzystam z tego. Jedna sprawa, 

dzisiaj rozmawiałem z jednym ze znajomych, z jednym z mieszkańców, ale to nie jest pojedynczy głos, 

na kanwie tego spinania, jak mamy z tymi ściekami, to co teraz wszyscy musimy złożyć, czyli te 

oświadczenia ile osób, jakie te zbiorniki. Mówimy o ludziach, którzy są poza siecią. No to co tu dużo 
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gadać, zaczyna to się uszczelniać, ludzie zaczynają liczyć pieniądze, bo jeżeli dotychczas ścieki szły do 

ziemi, no już pomijam, gdzie mogły iść, szły w różne miejsca, to teraz zaczną za to płacić, zaczynają to 

liczyć. Duża prośba tutaj do naszych włodarzy, do burmistrzów, żeby maksymalnie wykorzystać, a z tego 

KPO jest chyba duża szansa, że na ochronę środowiska te pieniądze się pojawią. I to jest już moje zdanie, 

że ze względu na krótkość czasu pewnie to będą pieniądze, które dadzą duże szanse na takie szybkie 

działania. Jeżeli coś takiego się pojawi, dobrze by było jakby wreszcie pierwszy raz w naszej gminie 

uruchomić program dopłatowy, czyli inaczej zdobyć te zewnętrzne pieniądze. I właśnie w ten sposób 

wspomóc mieszkańców. Z jednej strony będzie to duży zastrzyk pieniędzy dla nas, dla mieszkańców.  

Z drugiej strony poprawi to chociażby ścieki. Właśnie chodzi o rozbudowę oczyszczalni tych 

przydomowych. To wiele rzeczy by załatwiło. Naprawdę znacznie ograniczyło koszty użytkowania pod 

względem tych opłat za ścieki dla ludzi. W wielu przypadkach to jest znaczące, bo te ścieki zaczynają 

ważyć w budżetach. A z drugiej strony niezwykle ważne dla środowiska jako takiego i dla nas samych 

już z innych powodów. No i byłby to pierwszy program. Inne gminy korzystały z dopłat do solarów, do 

fotowoltaiki, też do właśnie oczyszczalni. U nas w gminie nigdy to się nie udało, ja przynajmniej nie 

kojarzę, żeby było jakieś tego typu dofinansowanie. I ważne by było, żeby wreszcie coś takiego zacząć 

uruchamiać, bo to, no co tu dużo gadać, zwiększa, nasze zasoby jako ludzi, jako gminy. Dziękuję. 

 

Bartłomiej Godlewski Zastępca Burmistrza: Co do dopłat do przydomowych oczyszczalni ścieków,  

w obecnym KPO, w tak wynegocjowanym przez negocjatorów poprzednio, nie ma takiej możliwości. 

Natomiast są sygnały płynące z rządu, że to jest jedna z tych rzeczy, którą chcą renegocjować, żeby było 

to możliwe. Dziękuję. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Dziękuję bardzo, pan radny Rybczyński. 

 

Radny Ryszard Rybczyński: Zgadzam się całkowicie tutaj z wypowiedzią pana Krzysztofa. Chciałem też 

uzmysłowić Państwu, mieszkańcy Parchatki zwracają na to uwagę, że korzystamy z wodociągu 

puławskiego. Opłaty robimy w Kazimierzu i mamy świadomość taką, że ta cena w gminie jest 

uśredniona, to o czym pan Krzysztof mówił. I te wszelkie, że tak powiem, nadużycia, czy te ubytki tej 

wody, które gdzieś tam się rozchodzą krótko mówiąc, my wszyscy za to płacimy. I ta cena być może, że 

jest wygórowana dlatego, ponieważ właśnie tak się dzieje, to jest jedno. Jeśli chodzi o wywóz 

nieczystości, powiem Państwu, że też ostatnio mi mieszkańcy z Parchatki mówią, że dowiedzieli się, że  

i korzystają z wywozu nieczystości z Kurowa, gdzie pobierają tam za odbiór 30 zł od metra i za przyjazd 

i odjazd, krótko mówiąc, za transport kolejne 30 zł. Przekalkulujcie sobie, ile płacą nasi mieszkańcy. 

Każdy z nas myślę, że opłaca i może sobie skalkulować. Dlatego też tutaj chciałbym zasugerować 

rozważenie tutaj tych cen, które myśmy zresztą tutaj klepnęli swego czasu, zaakceptowali tą wycenę, jaka 

została przedstawiona. I myślę, że trzeba byłoby popatrzeć na to, jak to funkcjonuje w rynku, no bo rynek 

powinien regulować tutaj koszty. Dziękuję uprzejmie. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Dziękuję bardzo. Pan radny Kowalski. 

 

Radny Janusz Kowalski: Ja mam, Panie Burmistrzu, pytanie w związku z rozlewiskiem ścieków na ulicy 

Sadowej. Czy planuje Pan jakieś kompleksowe wymianę instalacji właśnie z lat siedemdziesiątych, aby 

do tego, do takich sytuacji nie dochodziło, jak ma to obecnie miejsce i trwa już od 3 tygodni? 

 

Bartłomiej Godlewski Zastępca Burmistrza: Przy ulicy Sadowej wylewają się wody gruntowe, głównie  

z Wisły. Były oględziny z udziałem Wód Polskich między innymi w tej sprawie. W tej chwili w związku 

z tym, że są to wody z Wisły, to musimy mieć projekt geotechniczny, MZK musi mieć projekt 

geotechniczny i zezwolenie na przeprowadzenie tam wykopów. Z tego, co rozmawiałem z prezesem,  

to chyba w tym tygodniu to ma być gotowe i to zezwolenie od Wód Polskich i te wykopy będą 

prowadzone. No wcześniej nawet nie można było kopać ze względu na wysokie wody gruntowe, tak. 

Natomiast w tej chwili MZK potrzebuje takich, takiego projektu geotechnicznego, czy zezwolenia 

geotechnicznego, żeby te wykopy mógł móc w tym miejscu prowadzić. Dziękuję bardzo. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Proszę, radny Kowalski ad vocem. 
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Radny Janusz Kowalski: Szanowni Państwo, Panie Burmistrzu, chciałbym zwrócić uwagę, bo pan 

wiceburmistrz Godlewski notorycznie zwraca się do radnych, że tu się mówi nieprawdę, że tu się kłamie, 

więc ja mówię teraz wprost. Pan Godlewski świadomie, mając pełną wiedzę, kłamie na temat tego,  

co przed chwilą powiedział. Wylewały się ścieki na skutek wysokich stanów wód, robiło się podciśnienie  

i wypychało ścieki z nieszczelnych rur i to jest udokumentowane w próbkach, jak już nie mieliście, to za 

chwilę będziecie, mieli WIOŚ z Lublina, ja im przekazałem informację, mam do dyspozycji próbki  

i wstępnie już jest, Panie Burmistrzu, nie ma się z czego śmiać. To, co pan burmistrz Godlewski mówi, to 

jest czyste kłamstwo, świadome. Ale mi to nie przeszkadza. Może się Pan uśmiechać, będzie mile. 

Dziękuję. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Panowie, proszę o spokój. 

 

Bartłomiej Godlewski Zastępca Burmistrza: Jeśli będą takie próbki, oczywiście sprawdzimy to. Ja mówię 

o tym, jak były przeprowadzone oględziny, byli tam fachowcy. Ja nie mogę się opierać na tym, co wydaje 

się panu Kowalskiemu, ja się opieram na tym, co stwierdzili fachowcy obecni podczas tej wizji. Byli tam 

pracownicy MZK, był tam pracownik, był tam właściciel firmy zajmującej się kanalizacją, byli tam 

przedstawiciele Wód Polskich, byli tam przedstawiciele zarządzania kryzysowego. No, przepraszam 

Państwa bardzo, ale ja nie jestem specjalistą od tego, czy są to wody z Wisły, czy są to ścieki. Natomiast 

ja mogłem stwierdzić jedynie tyle, że widziałem czystą wodę wybijającą i czułem zapach mułu 

wiślanego, a nie zapach szamba. Nie było tam żadnej piany, nie było tam żadnych fekaliów. Na tym i na 

opinii specjalistów ja się mogę opierać. I tak jak mówię, Wody Polskie musiały wydać zgodę w tym 

przypadku na wykopy. Taką informację uzyskałem od MZK. I takie informacje Państwu przekazuję, 

zgodnie z moją najlepszą wiedzą. Natomiast w ogóle stwierdzenie, że ja kłamię w sprawie tego, co 

powiedziałem, to nie wiem, to ja nie rozumiem, jak ja mogę kłamać, czyli ja nie oceniałem w ogóle  

w żaden sposób tego, co sam mówiłem, więc nie wiem, co ma znaczyć zdanie, że ja kłamię w sprawie 

tego, co ja powiedziałem. Dziękuję bardzo. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Dziękuję bardzo. Proszę, pan Kowalski. 

 

Radny Janusz Kowalski: Panie Burmistrzu, no kłamie Pan, ponieważ byliście, zrobiliście spotkanie 

zespołu kryzysowego, były tam konkretnie wypowiadane słowa, są udokumentowane przez między 

innymi dzielnicowego notatki, gdzie wprost pisze, że tam są ścieki, wypływają ścieki z wodami rzeki 

Wisły, na skutek wysokich stanów. Więc Pan kłamie publicznie i Pan będzie miał świadomość tego, że 

dostanie Pan odpowiedni dokument z WIOŚ-u, który się sprawą zajął, a którego Urząd Miasta nie raczył 

powiedzieć, gdzie miał taki obowiązek, nie raczył zawiadomić o takiej sytuacji. A ja pytałem burmistrza, 

czy planuje kompleksową, stopniową, ale sukcesywną wymianę starych rur instalacji kanalizacyjnej na 

odcinku od przepompowni z ulicy Senatorskiej do oczyszczalni ścieków na ulicy w Bochotnicy. Bo to są 

rury z lat 70. 

 

Bartłomiej Godlewski Zastępca Burmistrza: Gdyby zapoznał się Pan z projektami budżetu, na przykład z 

wnioskami o dofinansowanie, to by Pan wiedział o tym, natomiast Pana to nie interesuje nigdy. Pan się 

śmieje w czasie czytania budżetu, kiedy pani skarbnik czyta zmianę, zajmuje się Pan graniem, coś tam 

piszczy Panu w telefonie. Ale może się warto skupić na tym, co Pan dostaje od pani skarbnik i o tym, co 

słyszy Pan od pani skarbnik. Wtedy będzie Pan wiedział, co jest wykonywane jako prace. Natomiast co 

do tej notatki, dzielnicowy nie był obecny na spotkaniu nad Wisłą wraz ze specjalistami. Był komendant 

posterunku obecny na tym spotkaniu, także dzielnicowy nie mógł nic spisać. No i jeszcze jedna taka 

refleksja, że jak my jako urząd miasta zgłaszamy coś do WIOŚ, to WIOŚ nam odpisuje, że to nie jest ich 

sprawa, więc trochę zastanawiające jest to, jak to WIOŚ reaguje na interwencję pana Kowalskiego. 

 

Radny Janusz Kowalski: Radnego Kowalskiego, nie pana Kowalskiego. 

 

Bartłomiej Godlewski Zastępca Burmistrza: Ja tutaj nawiązuję tutaj do tego, jak jestem nazywany przez 

pana radnego Rybczyńskiego, mówię w taki sam sposób. 
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Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Panowie, dziękuję bardzo. Widzę, że nie ma więcej pytań, nikt się 

nie zgłasza, proszę Państwa, tutaj mamy załatwione jakby trzy punkty po kolei. 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze, usługi opiekuńcze w formie usług sąsiedzkich oraz specjalistyczne usługi opiekuńcze,  

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich 

pobierania 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Proszę Państwa, powinniśmy przejść teraz do punktu dot. 

podjęcia uchwały w sprawie nadania Zasłużony dla Gminny Kazimierz Dolny, ale z uwagi, że pani 

kierownik MOPS-u prosiła mnie o, żeby przyspieszyć jej punkt, ponieważ wyjeżdża i śpieszy się,  

a chciałaby być po prostu w momencie czytania projektu ustawy, proszę Państwa radnych, ewentualnie 

żebyście Państwo przejechali sobie na naszych tabletach do punktu 16. Podjęlibyśmy tą uchwałę, pani by 

po prostu pojechała, a my byśmy wrócili do kolejnych punktów. Także proszę Państwa, abyście teraz 

Państwo zwrócili uwagę na punkt 16, podjęcie uchwały w sprawie szczegóły warunków przyznawania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze, usługi opiekuńcze w formie usług sąsiedzkich oraz specjalistyczne 

usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegóły warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również 

trybu ich pobierania. Temat ten omawiany był na komisji kilka dni temu. Pani kierownik również nam ten 

temat przybliżyła. Jeżeli państwo Radni nie mają pytań do tego punktu i do pani kierownik, to proszę  

o kworum, a następnie głosowanie projektu tej uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze, usługi opiekuńcze w formie usług sąsiedzkich oraz specjalistyczne 

usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak 

również trybu ich pobierania. 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Jarosław Borychowski, Leszek Dołęga, Magda Grabczak, Piotr Guz, Janusz 

Kowalski, Damian Miroński, Renata Mokijewska, Krzysztof Nieradka, Justyna Olejarz, Mirosław Opoka, 

Jakub Pruchniak, Ryszard Rybczyński, Magdalena Sapała, Kamil Seroka, Ewa Wolna 

  

Rada Miejska podjęła uchwałę Nr LXV/444/24 w sprawie szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze, usługi opiekuńcze w formie usług sąsiedzkich 

oraz specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 

osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania, która stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz Dolny” Pani 

Bożenie Próchniak 
 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Proszę Państwa, przechodzimy do punktu 8 dzisiejszej sesji. To 

jest podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu Zasłużony dla Gminy Kazimierz Dolny dla Pani Bożeny 

Próchniak. Tu również komisje wypowiedziały się pozytywnie w tej sprawie. Jeżeli ktoś z Państwa 

chciałby powiedzieć, to proszę. Pan radny Kowalski. 

 

Radny Janusz Kowalski: Ja mam pytanie ogólne takie, czy te uzasadnienia w ogóle do wszystkich tych 

projektów będą dostępne publicznie na BIP-ie, czy na załącznikach? To nie do mnie tyczy, bo ja to mam, 

ale chodzi o mieszkańców, bo pytali. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Ktoś z Państwa chciałby odpowiedzieć na to pytanie? Pani 

Sekretarz? Pani zajmowała o tym, nie? 
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Radny Janusz Kowalski: Przepraszam, bo akurat kilka, Pani Bożena to jest oczywista osoba znana  

i jeszcze kilka innych, ale niektóre osoby są po prostu nieznane i takie było pytanie, tyle. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Na BIP-ie będą, bo to są projekty uchwał z uzasadnieniem, także 

nie wiem, w czym jest problem. Dobrze, dziękuję bardzo. Proszę państwa, w związku z powyższym 

przechodzimy do pierwszej osoby. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu zasłużonym dla Gminy 

Kazimierz Dolny, dla Pani Bożeny Próchniak. Jak już mówiłem, Komisje zaakceptowały ten projekt 

w związku już z powyższym, jeżeli nie macie Państwo więcej pytań, proszę o kworum, a następnie 

zagłosowanie nad projektem tej uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz 

Dolny” Pani Bożenie Próchniak. 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Jarosław Borychowski, Leszek Dołęga, Magda Grabczak, Piotr Guz, Janusz 

Kowalski, Damian Miroński, Renata Mokijewska, Krzysztof Nieradka, Justyna Olejarz, Mirosław Opoka, 

Jakub Pruchniak, Ryszard Rybczyński, Magdalena Sapała, Kamil Seroka, Ewa Wolna 

 

 Rada Miejska podjęła uchwałę Nr LXV/445/24 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla 

Gminy Kazimierz Dolny” Pani Bożenie Próchniak, która stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz Dolny” Pani 

Mariannie Dzikowskiej 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Przechodzimy do kolejnej uchwały. Podjęcie uchwały w sprawie 

nadania tytułu Zasłużony dla Gminy Kazimierz Dolny dla pani Marianny Dzikowskiej. Tu również 

pozytywne były opinie komisji w związku z powyższym, proszę Państwa o kworum i głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz 

Dolny” Pani Mariannie Dzikowskiej. 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Jarosław Borychowski, Leszek Dołęga, Magda Grabczak, Piotr Guz, Janusz 

Kowalski, Damian Miroński, Renata Mokijewska, Krzysztof Nieradka, Justyna Olejarz, Mirosław Opoka, 

Jakub Pruchniak, Ryszard Rybczyński, Magdalena Sapała, Kamil Seroka, Ewa Wolna 

 

 Rada Miejska podjęła uchwałę Nr LXV/446/24 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla 

Gminy Kazimierz Dolny” Pani Mariannie Dzikowskiej, która stanowi załącznik do protokołu. 

  

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz Dolny” Pani 

Ewie Wolnej 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu Zasłużony dla Gminy 

Kazimierz Dolny dla pani Ewy Wolnej. Komisje zaakceptowały ten projekt uchwały. Proszę Państwa  

w związku z tym o kworum i głosowanie. 

 
Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz 

Dolny” Pani Ewie Wolnej. 

Wyniki głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (11) Jarosław Borychowski, Magda Grabczak, Piotr Guz, Damian Miroński, Renata 

Mokijewska, Krzysztof Nieradka, Justyna Olejarz, Mirosław Opoka, Jakub Pruchniak, Magdalena Sapała, 

Kamil Seroka PRZECIW (1) Leszek Dołęga WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Janusz Kowalski, Ryszard 

Rybczyński NIEOBECNI (1) Ewa Wolna 

 

 Rada Miejska podjęła uchwałę Nr LXV/447/24 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla 

Gminy Kazimierz Dolny” Pani Ewie Wolnej, która stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz Dolny” Panu 

Henrykowi Wasiłkowi 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Przechodzimy do kolejnego punktu. Podjęcie uchwały w sprawie 

nadania tytułu Zasłużony dla Gminy Kazimierz Dolny dla pana Henryka Wasiłka. Tu również komisje 

zaopiniowały projekt pozytywnie. W związku z powyższym proszę Państwa o kworum, a następnie 

głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz 

Dolny” Panu Henrykowi Wasiłkowi. 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Jarosław Borychowski, Leszek Dołęga, Magda Grabczak, Piotr Guz, Janusz 

Kowalski, Damian Miroński, Renata Mokijewska, Krzysztof Nieradka, Justyna Olejarz, Mirosław Opoka, 

Jakub Pruchniak, Ryszard Rybczyński, Magdalena Sapała, Kamil Seroka NIEOBECNI (1) Ewa Wolna 

 

 Rada Miejska podjęła uchwałę Nr LXV/448/24 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla 

Gminy Kazimierz Dolny” Panu Henrykowi Wasiłkowi, która stanowi załącznik do protokołu. 

  

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz Dolny” Panu 

Waldemarowi Wójcikowi 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu Zasłużony dla Gminy 

Kazimierza Dolnego, panu Waldemarowi Wójcikowi. Tu również komisje zaakceptowały projekt 

uchwały. Proszę Państwa o kworum, a następnie zagłosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz 

Dolny” Panu Waldemarowi Wójcikowi. 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Jarosław Borychowski, Leszek Dołęga, Magda Grabczak, Piotr Guz, Janusz 

Kowalski, Damian Miroński, Renata Mokijewska, Krzysztof Nieradka, Justyna Olejarz, Mirosław Opoka, 

Jakub Pruchniak, Ryszard Rybczyński, Magdalena Sapała, Kamil Seroka NIEOBECNI (1) Ewa Wolna 

 

 Rada Miejska podjęła uchwałę Nr LXV/449/24 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla 

Gminy Kazimierz Dolny” Panu Waldemarowi Wójcikowi, która stanowi załącznik do protokołu. 

  

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz Dolny” Panu 

Waldemarowi Krukowi 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu Zasłużony dla Gminy 

Kazimierza Dolnego, panu Waldemarowi Krukowi. Tu również komisje zaakceptowały projekt uchwały. 

Proszę Państwa o kworum, a następnie zagłosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz 

Dolny” Panu Waldemarowi Krukowi.  

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (13) Jarosław Borychowski, Leszek Dołęga, Magda Grabczak, Piotr Guz, Damian 

Miroński, Renata Mokijewska, Krzysztof Nieradka, Justyna Olejarz, Mirosław Opoka, Jakub Pruchniak, 

Ryszard Rybczyński, Magdalena Sapała, Kamil Seroka WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Janusz Kowalski 

NIEOBECNI (1) Ewa Wolna 

 

 Rada Miejska podjęła uchwałę Nr LXV/450/24 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla 

Gminy Kazimierz Dolny” Panu Waldemarowi Krukowi, która stanowi załącznik do protokołu.  
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Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz Dolny” Panu 

Andrzejowi Plewickiemu 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu Zasłużony dla Gminy 

Kazimierz Dolny panu Andrzejowi Plewickiemu. Tu również komisje zaakceptowały projekt uchwały.  

W związku z powyższym proszę Państwa o kworum i głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz 

Dolny” Panu Andrzejowi Plewickiemu. 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (13) Jarosław Borychowski, Leszek Dołęga, Magda Grabczak, Piotr Guz, Damian 

Miroński, Renata Mokijewska, Krzysztof Nieradka, Justyna Olejarz, Mirosław Opoka, Jakub Pruchniak, 

Ryszard Rybczyński, Magdalena Sapała, Kamil Seroka WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Janusz Kowalski 

NIEOBECNI (1) Ewa Wolna 

 

 Rada Miejska podjęła uchwałę Nr LXV/451/24 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla 

Gminy Kazimierz Dolny” Panu Andrzejowi Plewickiemu, która stanowi załącznik do protokołu. 

  

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz Dolny” Panu 

Edwardowi Skoczowi 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Kolejny punkt podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu 

Zasłużony dla gminy Kazimierza Dolnego dla pana Edwarda Skocza. Komisje również wydały opinie 

pozytywne. 

 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz 

Dolny” Panu Edwardowi Skoczowi. 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (14) Jarosław Borychowski, Leszek Dołęga, Magda Grabczak, Piotr Guz, Damian 

Miroński, Renata Mokijewska, Krzysztof Nieradka, Justyna Olejarz, Mirosław Opoka, Jakub Pruchniak, 

Ryszard Rybczyński, Magdalena Sapała, Kamil Seroka, Ewa Wolna WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Janusz 

Kowalski 

 

 Rada Miejska podjęła uchwałę Nr LXV/452/24 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla 

Gminy Kazimierz Dolny” Panu Edwardowi Skoczowi, która stanowi załącznik do protokołu. 

   

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2027 
 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: przechodzimy do punktu 17 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2027. I tu pani skarbnik chciała powiedzieć słówko 

jeszcze. Proszę bardzo, Pani Skarbnik. 

 

Anna Falenta Skarbnik Gminy: Szanowni Państwo, tak jak mówiłam już na komisji, że na pewno będą 

kolejne zmiany do budżetu i rzeczywiście tak było. Zmiany dotyczą dotacji, która wpłynęła na dzieci 

ukraińskie i na kształcenie. Ale ja odczytam Państwu dokładnie, więc w rozdziale, jeśli chodzi o dochody, 

w rozdziale 85502 świadczenia rodzinne, tu wpłynęła kwota 2054,85 zł i to jest na podstawie planu 

finansowego Wojewody Lubelskiego z dnia 20 lutego 2024 roku. I w rozdziale 75814 różne rozliczenia 

finansowe. Również nastąpiło zwiększenie dochodów na podstawie Ministra Finansów o kwotę  

19 646 z przeznaczeniem na realizację dodatkowych zadań oświatowych związanych z kształceniem, 

wychowaniem i opieką nad dziećmi, uczniami będącymi obywatelami Ukrainy. Decyzja wpłynęła 

wczoraj. Dochody budżetu po zmianach wynoszą 61 633 080,38 zł. Plan dochodów bieżących  

37 434 430,60 zł. Plan dochodów związanych z realizacją zadań zleconych to kwota 4 058 080,60 zł.  

I plan dochodów majątkowych bez zmian, jest to kwota 24 198 649,78. W wydatkach natomiast 

dokonano zmian. Wcześniej mówiłam, że zwiększa się rezerwę ogólną o kwotę 200 000 do kwoty 320. 

Niestety musiałam to skorygować. I tu w tym momencie zwiększamy rezerwę o kwotę 160 000 do kwoty 
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280 000 zł. To jest jedna zmiana. Zaraz powiem dlaczego. Następna zmiana to jest w rozdziale 85502, to 

są te świadczenia rodzinne dla dzieci z Ukrainy. To jest zwiększenie wydatków o kwotę 2054,85. 

Następna zmiana to jest w dziale 801 oświata i wychowanie, zwiększenie wydatków o kwotę 19 646. 

Środki są przeznaczone na dowożenie dzieci oraz wynagrodzenia dla nauczycieli i zakup usług 

pozostałych. I to o czym mówiłam, w rozdziale 75421 zarządzanie kryzysowe zwiększa się wydatkiem 

kwotę 36 467,35 zł z przeznaczeniem na zwrotnie wykorzystanej dotacji, którą otrzymaliśmy ze starostwa 

powiatowego właśnie dla osób z Ukrainy. Było wcześniej, było tak, że jak wpłynęła dotacja, 

niewykorzystaną zwracało się ją z dochodów. Ponieważ zwrot był w roku tym, w 2024, taka dotacja musi 

być planowana jako wydatek, zwrot. Czyli dochody mieliśmy w ubiegłym roku, a zwrot mamy  

z wydatków w tym roku. Pozostałe dane są bez zmian. Jedynie poprzez zwiększenie tych dotacji, to 

wydatki zwiększyły się do kwoty 69 559 844,27 zł. Plan wydatków bieżących to kwota 37 429 977. Plan 

wydatków związanych z realizacją zadań zleconych kwota 4 058 080,60 zł. I plan wydatków 

majątkowych bez zmian. Jest to kwota 32 129 867,27 zł. Jeśli chodzi o zmiany w uchwale budżetowej, to 

z mojej strony tyle. I od razu może omówiłabym zmiany w wieloletniej prognozie finansowej. Tutaj  

w zasadzie nastąpiło tylko i wyłącznie zwiększenie dochodów bieżących i zwiększenie wydatków 

bieżących. I to zwiększenie dochodów bieżących jest o łączną kwotę 1 359 969,85. Jak również 

zwiększenie wydatków bieżących jest w takiej samej wysokości, czyli 1 359 969,85. Nic poza tym się nie 

zmieniło od komisji. Wszystkie pozostałe zmiany omawiałam już na komisji budżetowej. Także jeśli 

Państwo macie pytania co do obecnych zmian, to bardzo proszę. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Dziękujemy Pani Skarbnik. Nikt nie zgłasza się do dyskusji.  

W związku z powyższym, proszę Państwa, podjęcie uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy 

finansowej lata 24-27. Proszę o kworum, a następnie głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej na lata 

2024-2027. 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Jarosław Borychowski, Leszek Dołęga, Magda Grabczak, Piotr Guz, Janusz 

Kowalski, Damian Miroński, Renata Mokijewska, Krzysztof Nieradka, Justyna Olejarz, Mirosław Opoka, 

Jakub Pruchniak, Ryszard Rybczyński, Magdalena Sapała, Kamil Seroka, Ewa Wolna 

 

 Rada Miejska podjęła uchwałę Nr LXV/453/24 w sprawie zmian wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2024-2027, która stanowi załącznik do protokołu. 

  

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy na rok 2024 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: przechodzimy do punktu omówionego przez panią skarbnik przed 

chwilą podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej gminy Kazimierz Dolny na rok 2024. 

Proszę bardzo o kworum i zagłosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy na rok 2024. 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Jarosław Borychowski, Leszek Dołęga, Magda Grabczak, Piotr Guz, Janusz 

Kowalski, Damian Miroński, Renata Mokijewska, Krzysztof Nieradka, Justyna Olejarz, Mirosław Opoka, 

Jakub Pruchniak, Ryszard Rybczyński, Magdalena Sapała, Kamil Seroka, Ewa Wolna 

 

 Rada Miejska podjęła uchwałę Nr LXV/454/24 w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

Gminy na rok 2024, która stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie wyłączenia z obszaru objętego sporządzeniem miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru gminy Kazimierz Dolny, w obrębach: 

Bochotnica, Parchatka, Zbędowice terenu działek nr ewid.448/1, 448/2, 492/3, 492/4, 493/8, 493/11, 

869/6 położonych w obrębie Parchatka 

Dziękuję bardzo za głosowanie. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Kolejny punkt dzisiejszej sesji, na który chyba czekali 

mieszkańcy tak długo, mianowicie punkt 19. Podjęcie uchwały w sprawie wyłączenia z obszaru objętego 

sporządzeniem miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru gminy 

Kazimierz Dolny w obrębach Bochotnica, Parchatka, Zbędowice terenu działek numer ewidencyjny 

448/1, 448/2 492/3, 492/4 i 493/8, 493/11 i 469… 800, przepraszam, 869/6, położonych w obrębie 

Parchatka. Tu komisje również zaakceptowały pozytywnie projekty uchwały, w związku z powyższym, 

jeżeli Państwo nie mają pytań, proszę bardzo o kworum, następnie głosowanie projektu tej uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie wyłączenia z obszaru objętego sporządzeniem 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru gminy Kazimierz Dolny,  

w obrębach: Bochotnica, Parchatka, Zbędowice terenu działek nr ewid.448/1, 448/2, 492/3, 492/4, 493/8, 

493/11, 869/6 położonych w obrębie Parchatka. 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Jarosław Borychowski, Leszek Dołęga, Magda Grabczak, Piotr Guz, Janusz 

Kowalski, Damian Miroński, Renata Mokijewska, Krzysztof Nieradka, Justyna Olejarz, Mirosław Opoka, 

Jakub Pruchniak, Ryszard Rybczyński, Magdalena Sapała, Kamil Seroka, Ewa Wolna 

 

 Rada Miejska podjęła uchwałę Nr LXV/455/24 w sprawie wyłączenia z obszaru objętego 

sporządzeniem miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru gminy 

Kazimierz Dolny, w obrębach: Bochotnica, Parchatka, Zbędowice terenu działek nr ewid.448/1, 

448/2, 492/3, 492/4, 493/8, 493/11, 869/6 położonych w obrębie Parchatka, która stanowi załącznik do 

protokołu. 

  

Ad. 20. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek o nr ewidencyjnych 448/1, 448/2, 492/3, 492/4, 493/8, 

493/11, 869/6 położonych w gminie Kazimierz Dolny, obręb Parchatka 
 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: I automatycznie, proszę Państwa, musimy podjąć uchwałę  

w punkcie 20 - podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagłosowania przestrzennego dla działek o numerze ewidencyjnych, których odczytałem 448/1 448/2, 

492/3, 492/4, 498/8, 493/11, 869/6, położonych w gminie Kazimierz Dolny, w obrębie Parchatka. Tu 

również komisje akceptowały projekty uchwały pozytywnie w związku z powyższym, jeżeli nie ma 

pytań, proszę Państwa o kworum, a następnie głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek o nr ewidencyjnych 448/1, 448/2, 492/3, 492/4, 493/8, 

493/11, 869/6 położonych w gminie Kazimierz Dolny, obręb Parchatka. 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Jarosław Borychowski, Leszek Dołęga, Magda Grabczak, Piotr Guz, Janusz 

Kowalski, Damian Miroński, Renata Mokijewska, Krzysztof Nieradka, Justyna Olejarz, Mirosław Opoka, 

Jakub Pruchniak, Ryszard Rybczyński, Magdalena Sapała, Kamil Seroka, Ewa Wolna 

 

 Rada Miejska podjęła uchwałę Nr LXV/456/24 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek o nr ewidencyjnych 448/1, 448/2, 

492/3, 492/4, 493/8, 493/11, 869/6 położonych w gminie Kazimierz Dolny, obręb Parchatka, która 

stanowi załącznik do protokołu  
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Ad. 21. Podjęcie uchwały w sprawie wyłączenia z obszaru objętego sporządzeniem miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru gminy Kazimierz Dolny, w obrębach: 

Bochotnica, Parchatka, Zbędowice terenu działki nr ewid. 327/1 położonej w obrębie Bochotnica 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Kolejnym punktem dzisiejszej sesji jest punkt 21, podjęcie 

uchwały w sprawie wyłączenia z obszaru objętego sporządzeniem miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części obszaru gminy Kazimierz Dolny w obrębach Bochotnica, Parchatka, 

Zbędowice terenu działki numer ewidencyjny 327/1, położonej w obrębie Bochotnica. Tu komisje 

również zagospodarowały uchwały pozytywnie. W związku z powyższym proszę Państwa o kworum  

i głosowanie nad tym punktem. 

 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie wyłączenia z obszaru objętego sporządzeniem 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru gminy Kazimierz Dolny,  

w obrębach: Bochotnica, Parchatka, Zbędowice terenu działki nr ewid. 327/1 położonej w obrębie 

Bochotnica. 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Jarosław Borychowski, Leszek Dołęga, Magda Grabczak, Piotr Guz, Janusz 

Kowalski, Damian Miroński, Renata Mokijewska, Krzysztof Nieradka, Justyna Olejarz, Mirosław Opoka, 

Jakub Pruchniak, Ryszard Rybczyński, Magdalena Sapała, Kamil Seroka, Ewa Wolna 

 

 Rada Miejska podjęła uchwałę Nr LXV/457/24 w sprawie wyłączenia z obszaru objętego 

sporządzeniem miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru gminy 

Kazimierz Dolny, w obrębach: Bochotnica, Parchatka, Zbędowice terenu działki nr ewid. 327/1 

położonej w obrębie Bochotnica, która stanowi załącznik do protokołu. 

  

Ad. 22. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działki o nr ewid. 327/1, położonej w obrębie Bochotnica,  

w gminie Kazimierz Dolny 
 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego  planu zagłosowania przestrzennego dla działki o numerze ewidencyjnym 327/1, położonej 

w obręb Bochotnica, gmina Kazimierz Dolny. Tu komisja również zaakceptowała uchwałę pozytywną.  

W związku z powyższym proszę Państwa o kworum i głosowanie 22 punktu dzisiejszej sesji. 

 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działki o nr ewid. 327/1, położonej w obrębie Bochotnica,  

w gminie Kazimierz Dolny. 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Jarosław Borychowski, Leszek Dołęga, Magda Grabczak, Piotr Guz, Janusz 

Kowalski, Damian Miroński, Renata Mokijewska, Krzysztof Nieradka, Justyna Olejarz, Mirosław Opoka, 

Jakub Pruchniak, Ryszard Rybczyński, Magdalena Sapała, Kamil Seroka, Ewa Wolna 

 

 Rada Miejska podjęła uchwałę Nr LXV/458/24 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki o nr ewid. 327/1, położonej  

w obrębie Bochotnica, w gminie Kazimierz Dolny, która stanowi załącznik do protokołu. 

  

Ad. 23. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych 

niezabudowanych położonych w Kazimierzu Dolnym przy ul. Krzywe Koło, oznaczonych numerem 

ewid. 875 oraz numerem ewid. 876, stanowiących własność Gminy Kazimierz Dolny 

 
Mirosław Opoka Przewodniczący RM: 23 punkt - podjęcie uchwały w sprawie wrażenia zgody na 

sprzedaż nieruchomości gruntowych niezabudowanych, położonych w Kazimierzu Dolnym przy ulicy 

Krzywe Koło, oznaczonych numerami edycyjnych 875 oraz numeru 876, stanowiących własność gminy 

Kazimierz Dolny. Tu komisje zaakceptowała projekt uchwały pozytywnie. W związku z powyższym 

proszę Państwa o kworum i głosowanie. 
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Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

gruntowych niezabudowanych położonych w Kazimierzu Dolnym przy ul. Krzywe Koło, oznaczonych 

numerem ewid. 875 oraz numerem ewid. 876, stanowiących własność Gminy Kazimierz Dolny.  

Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (12) Jarosław Borychowski, Magda Grabczak, Piotr Guz, Damian Miroński, Renata 

Mokijewska, Krzysztof Nieradka, Justyna Olejarz, Mirosław Opoka, Jakub Pruchniak, Magdalena Sapała, 

Kamil Seroka, Ewa Wolna PRZECIW (2) Leszek Dołęga, Ryszard Rybczyński WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Janusz Kowalski 

 

 Rada Miejska podjęła uchwałę Nr LXV/459/24 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości gruntowych niezabudowanych położonych w Kazimierzu Dolnym przy ul. Krzywe 

Koło, oznaczonych numerem ewid. 875 oraz numerem ewid. 876, stanowiących własność Gminy 

Kazimierz Dolny, która stanowi załącznik do protokołu. 

  

Radny Krzysztof Nieradka: Tak na krótko, my o tym mówiliśmy, nie ma tego w uchwale, ale mimo 

wszystko, to jeszcze raz powtórzę to, co mówiłem wcześniej. Generalnie przy nastawieniu chyba 

większości nas dotychczas, że nie chcieliśmy sprzedawać żadnych nieruchomości, tutaj akurat ta zgoda 

jest. Ale proszę chyba w imieniu wszystkich, mam nadzieję, że wszyscy to potwierdzą, żeby po pierwsze, 

no wiadomo, wynegocjować najlepszą cenę, ale to truizm. Bardziej chodzi o coś innego. Żeby 

rzeczywiście dopilnować to, co obiecywał właściciel nieruchomości, który tą naszą chce nabyć. Czyli de 

facto ta przebudowa w obrębie przyległości do jego działki, bo w sumie na podstawie właśnie tych jego 

oświadczeń podejmowaliśmy te decyzje. Normalnie pewnie ja przynajmniej osobiście byłbym przeciwny 

sprzedaży generalnie, ale przeważyły te w sumie istotne sprawy, o których mówiliśmy. Raz, 

uruchomienie budowy jako takiej. Pewnie inwestor i tak by ją uruchomił. To nie było coś, co przeważyło 

akurat u mnie. Ale ważną rzeczą jest, że rzeczywiście chce ten teren najbliższy, który obecnie jest 

zdewastowany, te chodniki wokół, przebudowa też infrastruktury, że chce po prostu to zrobić na własny 

koszt. Dla nas to była taka przesądzająca o tej decyzji informacja. Także prosiłbym o dopilnowanie, żeby 

rzeczywiście tak to się stało, bo jak mówiliśmy, pani radca nam tutaj tłumaczyła, że nie jesteśmy w stanie 

zawrzeć tego w uchwale. No polegamy tutaj na własnym słowie, tym razem zapisanym gdzieś na 

nośnikach. Dziękuję. 

 

Bartłomiej Godlewski Zastępca Burmistrza: Dzisiaj możemy tylko oczywiście powtórzyć deklarację ze 

strony Urzędu Miasta. Jednoznacznie tylko w przetargu, tak, i tylko w przypadku, i tylko w związku  

z tym, że są deklarowane ponad milionowe inwestycje w infrastrukturę, tylko w takim przypadku 

decydujemy się na sprzedaż tej działki. 

 

Radny Krzysztof Nieradka: A i jeszcze dwa słowa, no i żeby te pieniądze jednak nie wrzucić do tego 

wspólnego worka, tylko zróbmy to, i tutaj do Pani Skarbnik, będzie Pani Skarbnik, będę się śnił po 

nocach w przyszłości. Te pieniądze się rozpłyną w tym budżecie, może niedużym, ale jednak to taki 

ocean dla nas, a ja bym to widział jednak, żeby przeznaczyć rzeczywiście na chociażby właśnie tą ważną 

nieruchomość, a zaniedbaną bardzo na rynku, rynek. I zapomniałem który numer, ale dobra, wszyscy 

wiemy o co chodzi. Widziałbym to w ten sposób, że ta nieruchomość bardzo wymaga też szybkiego 

działania. Pieniędzy nie mamy, wiemy o tym, żebyśmy przeznaczyli wprost celowo te pieniądze  

w przyszłości. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Dziękuję. Pan radny Rybczyński ad vocem. 

 

Radny Ryszard Rybczyński: Chciałem wyrazić ubolewanie, że sprzedajemy własność tutaj gminną.  

Nie wiem, jak Państwo sobie wyobrażacie, że w przetargu teraz opiszecie, że to, co zawarł inwestor, 

przełożymy to na innych inwestorów, którzy ewentualnie by chcieli wykupić te działki, wystartować. 

Przecież to wiadomo, że ten przetarg to będzie fikcja. Będzie fikcja, bo nikt, nikt nam nie zagwarantuje 

teraz przebudowy tej drogi, to co tam wynikało tutaj z tej deklaracji i tak dalej. Pytam się, a w jaki sposób 

Państwo, mówię tutaj o urzędzie, w jaki sposób Wy teraz wyegzekwujecie te zapisy, które wynikały tutaj 

z tej deklaracji gdzie był wniosek o sprzedaż tego. Uważam, że robimy wielki błąd, tym bardziej, że 

kończy nam się kadencja i jeśli już, to powinniśmy zostawić to dla nowej rady. My nie mamy pomysłu, 
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jak to wykorzystać. Mam nadzieję, że następcy po nas taki pomysł by mieli. Jeszcze raz. Bardzo, bardzo 

żałuję, że w taki sposób wyzbywamy się majątku. Dziękuję. 

 

Bartłomiej Godlewski Zastępca Burmistrza: Ad vocem, rozumiem, że pan radny Rybczyński ma bardzo 

złe doświadczenia z przetargami, natomiast, i nie ma pomysłów na wykorzystanie tych działek. My 

mamy jednoznaczne pomysły na wykorzystanie tych działek, a mianowicie takie, że sprzedajemy je 

inwestorowi, który w zamian buduje bardzo potrzebną infrastrukturę dla miasta. I proszę, proszę wierzyć, 

że nie będziemy mieli problemu, aby tak zawrzeć umowy, by inwestor musiał wykonać deklarowane 

inwestycje. Nie jest to specjalnie skomplikowane, nie ma tu większego problemu. Jeśli pan radny 

Rybczyński chce, to możemy się spotkać, wytłumaczę panu radnemu Rybczyńskiemu, jak to się robi. 

Dziękuję bardzo. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Dziękuję. Pan Kuba Pruchniak ad vocem chciał, proszę. 

 

Radny Jakub Pruchniak: Bardzo krótko, przychylam się do głosu radnego Nieradki. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Dziękuję bardzo. Pan radny Rybczyński.  

 

Radny Ryszard Rybczyński: Mówimy o przetargu, ale ciągle wracamy i w zasadzie przesądzamy o tym, 

że to jedyny, jedyny oferent tutaj się w tej chwili zjawi. Bo nikt inny tutaj w tym przetargu nie wystąpi. 

Jeszcze raz podkreślam, że jest to po prostu jedna wielka fikcja. Dziękuję. 

 

Bartłomiej Godlewski Zastępca Burmistrza: No raczej rzeczywiście trudno się spodziewać, żeby ktoś 

zapłacił ponad milion złotych za czterdzieści parę metrów, czy pięćdziesiąt parę metrów. To by była 

rekordowa transakcja nie tylko w historii Kazimierza, ale całej Polski. Dziękuję bardzo. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Dziękuję bardzo. Proszę Państwa, kolejny punkt dzisiejszej sesji. 

Proszę, bo nie widziałem Pana. Proszę bardzo. 

 

Radny Leszek Dołęga: Nie będę wracał do historii, to już się stało faktem, że Rada podjęła taką decyzję. 

Ja mam tylko do Pana, Panie Burmistrzu, taką jedną prośbę. Zanim Pan to sprzeda, proszę się 

skontaktować z panem Wasiłkiem na ulicy Plebanka. Porozmawiać, jak dotrzymał inwestor, ten,  

o którym tutaj mówimy, słowa i odpowiednio przygotować się, sporządzić umowy, żebyśmy nie zostali 

tak samo potraktowani jak ów pan. Nie będę mówił o szczegółach, bo ja nie rozmawiałem bezpośrednio, 

nie udało mi się z tym panem porozmawiać, tylko przez pośredników, więc mógłbym coś przeinaczyć. 

Ale mówię, że to jest temat ważny, Panie Burmistrzu i uczulam Pana. To tyle w tej sprawie. Dziękuję 

bardzo. 

 

Radny Janusz Kowalski: Panie Wiceburmistrzu Godlewski, proszę się nie śmiać z pana radnego, 

ponieważ rzeczywiście nie rozmawiał chyba pan Leszek, ale ja byłem świadkiem, byłem na miejscu, 

widziałem jak zniszczone jest podwórko pana Wasiłka i do tej pory nie można się doprosić 

wyegzekwowania umowy od tego oligarchy. Dziękuję. 

 

Bartłomiej Godlewski Zastępca Burmistrza: Przepraszam bardzo, ale Urząd Miasta nie jest w stanie 

odpowiadać za, za to, jakie umowy prywatni właściciele pozawierali. My jesteśmy od tego, żeby 

egzekwować to, co jest dla miasta korzystne. I też proszę zwrócić uwagę wszystkich Państwa na to, jak 

głosowali poszczególni radni. Polecam wszystkim mieszkańcom obserwującym. Zwróćcie uwagę, jak 

głosowali poszczególni radni w sprawie tej uchwały podczas posiedzenia komisji, a jak potem głosowali 

na sesji. I zapytajcie może ich na przyszłość, dlaczego w ciągu kilku dni nagle zmienili całkowicie zdanie 

w tym temacie? Dziękuję bardzo. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Dziękuję bardzo. Pan Leszek Dołęga jeszcze. 

 

Radny Leszek Dołęga: Rzeczywiście, Panie Burmistrzu, urząd nie jest do tego, żeby dopilnowywać 

spraw osób prywatnych. Tu się z Panem zgadzam, natomiast ja uczulam, że na kanwie naszych spraw, 
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żeby to dobrze dopilnować. Tak jak mówiłem, nie chcę wchodzić w szczegóły, żeby czegoś nie 

przekręcić, bo jak się nie rozmawia z człowiekiem bezpośrednio, tylko ktoś mi o tym mówi, no ja 

oczywiście też widziałem ten podjazd, tak. Ale nie rozmawiałem z tym człowiekiem, więc dlatego nie 

chcę tutaj mówić o tym więcej. Ale to jest warte, uczulam po prostu urząd na to i tylko tyle. Natomiast 

moje zdanie od początku w kwestii sprzedaży tych działek jest jasne i klarowne i od początku ono się nie 

zmieniało. Dziękuję bardzo. 

 

Bartłomiej Godlewski Zastępca Burmistrza: Zawsze zwracamy uwagę na wszystkie umowy, na 

wszystkich wykonawców i wszystkiego dokładnie pilnujemy. Dziękuję bardzo. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Dziękuję bardzo. 

 

Ad. 24. Sprawozdanie dotyczące wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach i przedszkolu prowadzonych przez gminę Kazimierz 

Dolny w 2023 roku 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Proszę Państwa, zbliżamy się do zakończenia naszych obrad.  

24 punktem dzisiejszej sesji jest sprawozdanie dotyczące wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli 

na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i w przedszkolu, prowadzonych przez 

gminę Kazimierz Dolny. Temat ten omawiany był na komisjach w ostatnim czasie. Nie opiniujemy tego, 

jedynie jest taka informacja, którą muszę Państwu przekazać. 

Proszę Państwa, jeżeli nie... Proszę, jeszcze jakieś pytania, Panie Kowalski? Proszę. 

 

Radny Janusz Kowalski: Chciałem zwrócić Panu Wiceburmistrzowi Godlewskiemu, że manipuluje. 

Ponieważ nikt tutaj z nas obecnych, trzech... 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Panie Januszu, mówimy nad 24 punktem sesji teraz. Ale miał Pan 

czas na wypowiedzenie się. Teraz mamy 24 punkt. Proszę Pana, czy ja Panu coś powiedziałem? Jesteśmy 

przy punkcie 24 sesji, proszę Pana. Nie, proszę Pana, ja prowadzę sesję. Miał Pan możliwość 

wypowiadania się wcześniej. 

 

Ad. 25. Zakończenie obrad 

 

Mirosław Opoka: Proszę Państwa, przechodzimy do punktu 25 punktu dzisiejszej sesji. Zakończenia 

obrad. Ja Państwu dziękuję bardzo za udział. Zamykam LXV sesję Rady Miejskiej w Kazimierzu 

Dolnym. Dziękuję Państwu za udział. Do widzenia. 

 

Gość: Żaden ze mnie mówca, ale chciałem bardzo podziękować Szanownym Burmistrzom, 

Burmistrzowi, Wiceburmistrzowi, wszystkim Szanownym Radnym, Przewodniczącym wszystkim,  

za pozytywne rozpatrzenie naszych wniosków, mojego, kolegi i dwóm jeszcze pozostałym kolegom,  

za możliwość rozwoju i pozytywne rozpatrzenie. Jeszcze raz bardzo dziękuję. 

 

Mirosław Opoka Przewodniczący RM: Dziękuję bardzo. Nie widziałem Pana ręki w górze, dlatego nie 

udzieliłem Panu głosu, ale dziękuję bardzo za miłą wypowiedź. Dziękuję również. Dziękuję Państwu 

jeszcze raz. Do widzenia. 

 

Sporządziła Anna Bartoś    Przewodniczył Mirosław Opoka 
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ZAŁĄCZNIKI: 

 

1. lista obecności Radnych 

2. lista obecności gości 

3. projekt uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze, usługi opiekuńcze w formie usług sąsiedzkich oraz specjalistyczne usługi 

opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, 

jak również trybu ich pobierania 

4.  uchwała Nr LXV/444/24 w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze, usługi opiekuńcze w formie usług sąsiedzkich oraz specjalistyczne usługi 

opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, 

jak również trybu ich pobierania 

5. uchwała Nr LXV/445/24 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz Dolny” 

Pani Bożenie Próchniak 

6. uchwała Nr LXV/446/24 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz Dolny” 

Pani Mariannie Dzikowskiej 

7. uchwała Nr LXV/447/24 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz Dolny” 

Pani Ewie Wolnej 

8. uchwała Nr LXV/448/24 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz Dolny” 

Panu Henrykowi Wasiłkowi 

9. uchwała Nr LXV/449/24 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz Dolny” 

Panu Waldemarowi Wójcikowi 

10. uchwała Nr LXV/450/24 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz Dolny” 

Panu Waldemarowi Krukowi 

11. uchwała Nr LXV/451/24 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz Dolny” 

Panu Andrzejowi Plewickiemu 

12. uchwała Nr LXV/452/24 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz Dolny” 

Panu Edwardowi Skoczowi 

13. uchwała Nr LXV/453/24 w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2027 

14. uchwała Nr LXV/454/24 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy na rok 2024 

15. uchwała Nr LXV/455/24 w sprawie wyłączenia z obszaru objętego sporządzeniem miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru gminy Kazimierz Dolny, w obrębach: 

Bochotnica, Parchatka, Zbędowice terenu działek nr ewid.448/1, 448/2, 492/3, 492/4, 493/8, 

493/11, 869/6 położonych w obrębie Parchatka 

16. uchwała Nr LXV/456/24 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek o nr ewidencyjnych 448/1, 448/2, 492/3, 492/4, 

493/8, 493/11, 869/6 położonych w gminie Kazimierz Dolny, obręb Parchatka 

17. uchwała Nr LXV/457/24 w sprawie wyłączenia z obszaru objętego sporządzeniem miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru gminy Kazimierz Dolny, w obrębach: 

Bochotnica, Parchatka, Zbędowice terenu działki nr ewid. 327/1 położonej w obrębie Bochotnica 

18. uchwała Nr LXV/458/24 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działki o nr ewid. 327/1, położonej w obrębie Bochotnica, 

w gminie Kazimierz Dolny 

19. uchwała Nr LXV/459/24 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych 

niezabudowanych położonych w Kazimierzu Dolnym przy ul. Krzywe Koło, oznaczonych 

numerem ewid. 875 oraz numerem ewid. 876, stanowiących własność Gminy Kazimierz Dolny 

20. sprawozdanie dotyczące wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach i przedszkolu prowadzonych przez gminę Kazimierz 

Dolny w 2023 roku 


